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Godina između dvi-
ju Svečanih sjednica 
za Dan grada Kastva 
ostat će zapamćena 
po mnogočemu. Bilo 
je tu lanjsko, rekordno 

turističko ljeto, Bela nedeja za pamćenje s 
tri predivna sunčana dana i mnogobrojnim 
posjetiteljima, novim sadržajima… Advent, 
Pust, oporavak gospodarstva, ambiciozan 
proračun, projekti u tijeku, novi u planu i 
onda – pandemija koronavirusa. COVID-19 
promijenio je sve. Nakon prvotnog šoka i 

razgovor

MATEJ MOSTARAC, GRADONAČELNIK GRADA KASTVA

Pomogli smo građanima
i poduzetnicima, a imamo  
još snage za očuvati kulturu

paraliziranog života, valjalo je krenuti dalje iz 
dana u dan s novim mjerama i zajedničkim dje-
lovanjem Gradske uprave, javnih službi, vijeć-
nika, udruga, ustanova i uz nesebičnu podršku 
građana. Gradonačelnik Matej Mostarac ističe 
da bez zajedništva rezultati ne bi bili tako dobri. 
Posljedice će se sanirati još dugo, a sve s nadom 
da se neće dogoditi drugi nalet virusa. No, ako 
se ostvari i taj scenarij, Grad Kastav je spreman.

Kako biste opisali proteklih dvanaest mje-
seci? Ovo Vam je prvi mandat i odmah suoča-
vanje s pandemijom, izazov s kojim se genera-
cije nisu susretale.

Kultura čini važan 
segment života 
Kastva, pa smo kroz 
javne potrebe u 
proračunu i kroz 
omogućavanje 
izdvojenih zahtjeva, 
ostali na braniku 
kulture u ovim 
teškim vremenima

SNIMIO: KLAUDIO VRANČIĆ
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razgovor

prilagođavali novonastalim okolnostima i 
koji i nadalje ovih dana modificiraju svoj rad 
kako bi roditelji i djeca mogli čim normal-
nije funkcionirati u još uvijek ograničenim 
okolnostima. 

Vjerujem da su i građani osjetili da smo 
u najkritičnijim danima disali kao jedan. 
Gradska uprava i Stožer Grada Kastva nese-
bično su radili kako bismo što prije posložili 
mjere i zaštitili zdravlje građana. Od dono-
šenja odluka o zatvaranju igrališta, ograniče-
nju zadržavanja ljudi, pa do izdavanja pro-
pusnica, zaposlenici su bez straha dolazili u 
Upravu i radili sa Stožerom. U onim danima 
najstrožih mjera, bili smo zakrcani zahtjevi-
ma za propusnicama koji su dolazili na stoti-
ne dnevno, no vrlo brzo smo se posložili na 
način da se najprije ne čeka duže od dana, a 
potom i da se isti rješavaju u realnom vre-
menu. Imali smo dežurstva popodne i vi-
kendom tako da zaista smatram da smo u 
tom dijelu olakšali život našim građanima 
koliko je to bilo moguće. U prvim danima 
pandemije uveli smo i dežurni telefon na 
koji su građani mogli dobiti pomoć ili savjet 
24 sata, a u suradnji s našim liječnicima i psi-
holozima uveli smo i telefonsku psihološku 
pomoć. Zaista smo gledali da u tim trenu-
cima budemo ruka pomoći svima onima 
koje je pandemija blokirala u svakodnev-
nom životu. Veliku pomoć u svemu tome 
imali smo i od naših vatrogasaca kojima se 
također zahvaljujem, a svakako bih pohva-
lio i volontere Crvenog križa zahvaljujući 
kojima su naši stariji, najugroženiji građani, 
također bili zbrinuti. Želio bih se i zahvaliti 

našim vijećnicima koji su se uključili u onli-
ne sjednice i koji su podržali naše mjere za 
građane i poduzetnike.

Mnoge jedinice lokalne samouprave 
imale su problema s proračunima i dono-
sile odluke o ograničavanju korištenja pro-
računskih sredstava. Kakva je situacija u 
Gradu Kastvu?

Proračun je stabilan jer mi uvijek racio-
nalno prilazimo njegovoj izradi i nastojimo 
dugoročno promišljati. Znamo da neke 
kratkoročne pomoći ljudima puno znače, 
no pažljivi smo s donošenjem takvih mjera 
i uvijek radije gledamo dugoročno. Primjeri-
ce, smatram da je značajnije osigurati u školi 
dodatne programe poput rada logopeda ili 
pedagoga, nego sredstva koristiti kroz podi-
zanje jednokratnih pomoći za kupnju škol-
skih knjiga. Kroz takve dugoročne mjere i 
zapošljavamo, a ne vraćamo samo novac koji 
dobijemo od građana, već njime upravljamo 
i stvaramo veću vrijednost. Tako razmišlja-
mo i slažemo proračun bez prekomjerne 
potrošnje i ovisnosti o samo jednom izvoru, 
pa smo u ovoj teškoj situaciji imali znatno 
manje problema od ostalih što ne znači da 
se ne ponašamo racionalno, a to dokazuje i 
prijedlog prvog rebalansa. Neke investicije 
morat ćemo odgoditi, ali to nipošto ne znači 
da od njih odustajemo. Vjerujem da se brzo 
vraćamo na plan koji smo početkom godine 
postavili.

Taman uoči epidemije pripremili smo 
ambiciozan rebalans s povećanjem prihoda 
i rezultatima koje smo trebali imati jer su po-
kazatelji gospodarstva u siječnju i veljači bili 

Godina je specifična u svakom segmentu 
i nama važna jer se obilježava 620 godina 
Statuta Grada Kastva, 250 godina organizi-
ranog školstva u gradu i 140 obljetnica ro-
đenja i 60 godina od smrti Ivana Matetića 
Ronjgova. S druge strane, godina je i vrlo 
izazovna s obzirom na epidemiju koja je u 
znatnoj mjeri utjecala na živote svih nas. 
Smatram da je u ovakvim trenucima važno 
se osvrnuti na povijest i učiti iz nje. Iskustva 
iz prošlosti nam daju optimizam da idemo 
dalje i naprijed jer je i tada bilo puno iza-
zova koji su se činili nepremostivim, a opet 
sve je prošlo i život se odvijao i dalje. Na taj 
način treba gledati i na ovu situaciju i iz nje 
izvući neku pouku za dalje. Godina lijepog 
broja 2020. trebala je sa sobom donijeti niz 
pozitivnih promjena, primjerice projekt Ri-
jeke kao Europske prijestolnice kulture, no 
nažalost ispada da ćemo je pamtiti samo po 
COVID-u 19.

Gledajući sebe, ova mi je situacija došla 
kao veliki izazov u trenutku kad sam pomi-
slio da je sve posloženo kako treba. Pande-
mija me vratila na prvu godinu mandata i 
donošenje važnih odluka, brzu reakciju, ula-
zak u cipele za koje nisam ni znao da posto-
je. Oslonio sam se na ljude oko sebe, na moj 
tim koji je uvijek na raspolaganju u Upravi i 
javnim službama i uspjeli smo iz dana u dan 
donositi odluke i slagati priču tako da prven-
stveno zaštitimo zdravlje građana, a potom i 
njihovu egzistenciju, odnosno radna mjesta. 
Hvala i ravnateljicama i djelatnicima našeg 
Dječjeg vrtića „Vladimir Nazor“ i Osnovne 
škole „Milan Brozović“ koji su se vrlo brzo 
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odlični, čak rekordni u odnosu na prijašnje 
godine. Pridali smo veću pažnju Odluci 
o socijalnoj skrbi i zdravstvenom sustavu 
kako bismo u tom dijelu nadoknadili gra-
đanima ono što su izgubili kroz smanjenja 
plaća ili otkaze, a sada je teško procijeniti 
koliko će ova situacija utjecati na proračun. 
Nadamo se da je najgore iza nas.

Ako se ostvari crni scenarij i dogodi 
drugi val pandemije na jesen, može li 
Grad Kastav reagirati na isti način u smi-
slu pomoći gospodarstvenicima, osloba-
đanja roditelja od plaćanja vrtića i produ-
ženog boravka…?

Apsolutno. Sad imamo nova iskustva i 
prilagodljivost, no nadamo se da do toga 
neće doći jer nam je tu najveći izazov naša 
Bela nedeja koja je upravo vremenski u 
najavama drugog vala. Iako smo u reba-
lansu nešto reducirali sredstva, nadamo 
se da povratka koronavirusa u tom obimu 
neće biti i da ćemo najveći kastavski do-
gađaj proslaviti kao i uvijek. Ono što nam 
je bliže, je Kastafsko kulturno leto i cijela 
turistička sezona. Mi smo kroz javne po-
trebe u proračunu i kroz omogućavanje 
izdvojenih zahtjeva, ostali na braniku kul-
ture u ovim teškim vremenima. Vjerujem 
da ćemo s našim stabilnim proračunom 
uspjeti dio sredstava usmjeriti i kulturi 
koja je uz sport iznimno ugrožena i ošte-
ćena. Pomogli smo roditeljima s vrtićem, 
poduzetnicima smo dali mjere, socijala je 
stabilna, pa vjerujem da će dio sredstava 
biti usmjeren kulturi koja je važan se-
gment života našeg grada. 

Koja Vam je odluka bila najteža?
Zatvaranje vrtića bila je jedna od težih od-

luka i u to smo možda išli i strože nego što se 
od nas tražilo. U prvom valu smo potpuno 
zatvorili vrtiće za sve i uspjeli smo suzbiti mo-
gućnost širenja COVID-a 19 među djecom za 
koju znamo da se najteže drže epidemiološ-
kih mjera i osobne higijene. Uz djecu, osjet-
ljiva skupina su i naši umirovljenici kojima po 
prvi puta nismo uspjeli podijeliti Uskrsnice. 
Naime, Grad Kastav je imao praksu osob-
nog uručivanja bonova jer je i to bila prilika 
da se dva puta godišnje vidimo s građanima 
jer osobni kontakt teško nešto može zamije-
niti. Kada smo vidjeli da podjelu Uskrsnica 
nećemo moći još dugo realizirati, jer i dalje 
stoji preporuka da se osobe starije od 65 go-
dina čuvaju, morali smo organizirati podjelu 
novčanog iznosa putem Hrvatske pošte i zato 
je taj proces trajao duže. Sada barem imamo 
bazu da sve isto ponovimo i u prosincu ako 
bude trebalo.

Život se polako vraća u grad. Počeli su raditi 
ugostiteljski objekti, a Grad Kastav nastavlja 
donositi nove odluke kojima pomaže podu-
zetnicima.

Nakon zdravlja, najvažnije su radna mjesta i 
to ponavljam od početka. U prvom valu smo 
išli na otpise kod onih kojima je poslovanje 
najugroženije, a kod svih onih kod kojih smo 
morali utvrditi stvarne posljedice išlo se od-
godu dugovanja, a sada se, tamo gdje je mo-
guće, i te odgode pretvaraju u otpise. Našim 
poduzetnicima omogućit ćemo i dodatna 
oslobođenja, a pripremamo i niz novih pro-
grama poticaja kroz subvencije kamata na 
poduzetničke kredite. U tom programu imat 
ćemo i subvencije poduzetničkih kredita za 
financiranje tekućeg poslovanja i podmirenje 
kratkoročnih obveza. 

Primjenjujemo i sve druge moguće mjere 
poput besplatnog ustupanja javnog prostora 
ugostiteljima. Čini mi se da u manjim, kom-
paktnijim jedinicama lokalne samouprave 
možemo biti puno učinkovitiji i operativniji 
jer smo u direktnom kontaktu sa svima, a pro-
bleme rješavamo što je brže moguće.

I za kraj, kako će se obilježiti Dan grada 
Kastva u sjeni koronavirusa?

Dan grada ove ćemo godine obilježiti skro-
mnije, drugačije jer su još uvijek na snazi broj-
na ograničenja, no ono što nikada ne staje su 
nagrade našim zaslužnim građanima koji su se 
svojim radom i aktivnostima istaknuli u prote-
kloj godini. Iznimno je važno isticati takve poje-
dince i Grad Kastav to čini i kroz izbor Kastavca 
mjeseca i godine, no godišnje nagrade i nagrada 
Grada Kastva za životno djelo su iznimno važne 
i iskreno se veselim što ćemo ipak uspjeti orga-
nizirati Svečanu sjednicu i uručiti im priznanja, 
te zahvaliti na svemu što su učinili za Kastav.

Neke investicije 
morat ćemo odgoditi, 
ali to nipošto ne 
znači da od njih 
odustajemo

Jesu li ugroženi  
kapitalni projekti?

Naša četiri ključna 
projekta se nastavljaju ili 
privode kraju. Tu prven-
stveno mislim na završe-
tak obnove javne rasvjete, 
projekt kojim smo na-
pravili ogroman ekološki 
iskorak u odnosu na druge 
i veliku ekonomsku ušte-
du jer su prvi računi za 
70 posto niži nego ranije. 
Završena je mrtvačnica i 
ukopna mjesta na novom 
groblju u Žegotima, a teku 
radovi na pristupnoj cesti 
i parkiralištu. Zatim, re-
konstrukcija ceste prema 
Viškovu ide svojim tokom, 
a uskoro stiže i novi sport-
sko-rekreacijski centar na 
mjestu starog boćališta. 
Ovog proljeća fokusirali 
smo se na asfaltiranja i 
komunalno održavanje, 
pa je napravljeno dosta 
toga po prioritetima mje-
snih odbora i građana. 
Stižu i vrlo dobre infor-
macije vezane za europ-
ske projekte tako da se 
nadamo investicijama u 
Lokvinu kroz popločenje 
trga i Crekvinu, izgradnju 
ljetne pozornice. Tu nam 
je Start-up inkubatore za 
mlade poduzetnike i nove 
poduzetnike čime ćemo si-
gurno poboljšati poduzet-
ničku klimu u gradu, a tu 
je i projekt „Preda“ kojim 
bismo dobili novu zgradu 
koja bi služila Gradskoj 
upravi ali i kroz prosto-
re novim poduzetnicima 
koji doći razvijati posao 
na području Kastva. 

SNIMIO: KLAUDIO VRANČIĆ
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Kada je krajem veljače u 
Kastvu održana velika 
obuka postrojbi Civil-
ne zaštite Grada Ka-
stva te ostalih jedinica 
lokalne samouprave 

Riječkog prstena i Liburnije, tek rijetki su 
mogli i zamisliti koliko će značajnu ulogu 
taj isti sustav Civilne zaštite odigrati u na-
rednim danima, tjednima i mjesecima. U 
to vrijeme, koronavirus je tek zašao u Hr-
vatsku – prvi slučaj zabilježen je 25. veljače 
u Zagrebu, a nekoliko dana kasnije i pod-
ručje Rijeke imalo je prvu zaraženu osobu. 
Radilo se o Hrvatu koji je bio zaposlen u 
talijanskom gradu Parmi i koji je hospitali-
ziran u KBC-u Rijeka.

Nakon toga, sve se odigravalo zastrašu-
jućom brzinom – spirala zaraze ubrzavala 
se eksponencijalno, pa su već u drugoj po-
lovici ožujka uvedene stroge mjere zaštite: 
„ukinut“ je javni prijevoz, zabranjen rad 

ugostiteljskih i većine trgovačkih objekata, 
građanima ograničeno kretanje i zatvoreni 
vrtići i škole... U tom vremenu, sustav Ci-
vilne zaštite – od nacionalnog stožera koji 
je donosio mjere obrane od koronavirusa, 
preko županijskog koji ih je provodio do 
lokalnog koji je brinuo o zdravlju i sigur-
nosti građana na „terenu“ – postao je ne-
izostavnim dijelom života svakog grada u 
Hrvatskoj. A Grad Kastav i njegov stožer 
uspjeli su najteži dio proljetne pandemije 
prebroditi bez panike stanovništva, bez 
stvaranja virusnih žarišta i bez ugrožavanja 
zdravlja građana, što predstavlja uistinu 
velik uspjeh u suočavanju sa situacijom 
bez presedana u povijesti, koja je „parali-
zirala“ čitav svijet. 

- Ova pandemija ozbiljan je svjetski iza-
zov, pa tako i mi na ovim našim prostorima 
nismo pošteđeni njena utjecaja. Stožer ci-
vilne zaštite Grada Kastva, od početka je 
provodio sve mjere i upute nacionalnog 

Civilna zaštita je u građanima 
Kastva imala velikog saveznika

NIZOM MJERA I ODLUKA SPREMNO JE DOČEKANA PANDEMIJA I IZAZOVI 
KOJE SA SOBOM NOSI SITUACIJA KOJA JE PARALIZIRALA SVIJET

Nikome nije bilo 
lako, ali Kastavci 
su se do sada 
pokazali izuzetno 
odgovornima i 
savjesnima u ovoj 
kompleksnoj i teškoj 
situaciji, kaže Dean 
Jurčić, zamjenik 
gradonačelnika i 
načelnik Stožera 
civilne zaštite

Zatvorena su dječja igralištaNeobično praznu zaobilaznicu snimila je Ružica Gucul

gradske
vijesti

Davor Žic
Piše
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stožera, kao i odluke koje je donio grado-
načelnik Matej Mostarac. Nikome nije bilo 
lako, preko noći svima se promijenio život, 
ali usprkos svemu Kastavci su se do sada 
pokazali izuzetno odgovornima i savjesni-
ma u ovoj kompleksnoj i teškoj situaciji. 
U ovih više od mjesec dana od donošenja 
prvih mjera naši građani bili su nam veli-

Zbog pravodobne reakcije sustava, od epidemiologa do Civilne zaštite, ali i 
odgovornosti građana, nije došlo do širenja zaraze, pa je najteži dio pandemije  
„grad na brege“ zasad prebrodio bez značajnih posljedica na zdravlje građana

ki saveznik u borbi protiv koronavirusa. 
Velik izazov bila je zabrana napuštanja 
mjesta stanovanja, jer smo bili primorani 
značajan dio resursa usmjeriti na izdavanje 
propusnica za npr. obaviti neku vitalnu 
potrebu ili skrbiti o starijima na području 
Rijeke. I građanima je to prilično otežalo 
život, s obzirom na činjenicu da živimo na 

specifičnom prostoru na kojem smo 
mnogim poslovnim i osobnim razlo-
zima vezani za okolne jedinice lokal-
ne samouprave, naročito za Grad Ri-
jeku. Na nivou Stožera civilne zaštite 
i gradskih službi, odmah smo se or-
ganizirali u tom smislu i zaista u vrlo 
kratkom vremenu od podnošenja 
zahtjeva, u opravdanim slučajevima, 
građani su dobivali propusnice. Mi 
smo u Stožeru civilne zaštite Grada 
Kastva, odmah po stupanju na snagu 
Odluke o napuštanju mjesta prebiva-
lišta, razmatrali i predlagali različite 
modele kako bismo olakšali život 
našim građanima te se s konkretnim 
prijedlozima obraćali i stožerima 
susjednih općina i gradova, županij-
skom i nacionalnom stožeru, ali u 
pravilu su naši zahtjevi odbijani, bez 
nekih posebnih obrazloženja, kazao 
je Dean Jurčić, zamjenik kastavskog 
gradonačelnika i načelnik Stožera Ci-
vilne zaštite Grada Kastva. 

Istaknuo je kako je najvažnije bilo 
da su se ljudi pridržavali osnovnih 
mjera: „ da peru ruke, održavaju hi-

Odluke je donosio Stožer Civilne zaštite Grada Kastva 
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lesti na našem području, rekao je Jurčić. 
Kastav nije prošao „nezahvaćen“ prili-

kom širenja virusa, na gradskom području 
evidentirano je šest osoba pozitivnih na 
COVID-19, a radilo se o članovima dvi-
ju obitelji koji su boravili u inozemstvu i 
po povratku u Kastav bili u samoizolaciji. 
Zbog pravodobne reakcije sustava, od epi-
demiologa do Civilne zaštite, ali i odgovor-
nosti građana, nije došlo do širenja zaraze, 
pa je najteži dio pandemije „grad na brege“ 
zasad prebrodio bez značajnih posljedica 
na zdravlje građana. No, mjere donesene 
na nacionalnoj razini, koje su doslovno 
„zaustavile gospodarstvo“, imat će značaj-
ni efekt i na lokalnu ekonomiju. Stoga je 
Grad Kastav reagirao i donošenjem mjera 
pomoći za poduzetnike, ali i građane. 

- Na e-sjednici Gradskog vijeća done-
sena je Odluka o ublažavanju posljedica 
uzrokovanih epidemijom koronavirusa 
na području Grada Kastva. Radi se o pr-
vom setu mjera kojima se poslovni subjek-
ti, kojima nije dozvoljen rad, oslobađaju 
plaćanja zakupnine i komunalne nakna-
de za prostore u vlasništvu Grada Kastva 
te za javne površine, a za ostale poslovne 
subjekte omogućena je odgoda plaćanja 
na rok od tri mjeseca. Ovom Odlukom, 
korisnici usluga gradskog dječjeg vrti-
ća oslobođeni su plaćanja sudjelovanja u 
ekonomskoj cijeni, a također Grad Kastav 
i dalje osigurava sufinanciranje troškova 
boravka u svim dječjim vrtićima, suklad-
no ranije donesenim rješenjima, za djecu 
koju roditelji nisu ispisali iz vrtića. Rodi-
telji školske djece oslobođeni su plaćanja 
produženog boravka. Sve prisilne naplate 
će biti obustavljene, osim onih kojima pri-

jeti zastara. Siguran sam da će biti i novih 
mjera pomoći ugroženim građanima, ali i 
poslovnim subjektima, naravno u okviru 
realnih mogućnosti gradskog proračuna, 
kazao je Jurčić.

Gradsko vijeće svoju je odluku donijelo 
početkom travnja, a gradonačelnik Mo-
starac njeno je djelovanje produžio do 4. 
svibnja. 

- Gradski proračun je za sada stabilan, 
ali nesporno je da će ova krizna situacija 
značajno utjecati na smanjenje prihoda 
te će biti neophodno smanjiti i određene 
rashode. U kojoj mjeri, ovisit će o tome 
koliko će ova situacija potrajati. Samo ovaj 
doneseni paket mjera umanjit će prihode 
proračuna za više od 1,5 milijuna kuna. Od 
velikih projekata - projekt modernizacije 
javne rasvjete smo dovršili, projekt novog 
gradskog groblja s mrtvačnicom, prila-
znom cestom i parkiralištem je u tijeku i 
bit će realiziran, kao i projekt rekonstruk-
cije županijske ceste u Žegotima, koji sufi-
nanciramo. Ova tri projekta ukupno su vri-
jedna više od 22 milijuna kuna. Činjenica 
je da ćemo morati odgoditi neke  projekte, 
programe i aktivnosti, zaključio je Jurčić. 

Kako se Kastav prilagodio strogim 
mjerama na početku pandemije, tako se 
i sredinom svibnja vraćao u normalniju 
svakodnevicu. Povoljnija epidemiološka 
situacija omogućila je otvaranje vrtića i 
škole po posebnim uvjetima, ukinuta je 
mjera zabrane zadržavanja na javnim povr-
šinama, otvoreni su ugostiteljski objekti... 
Nadamo se da će situacija dozvoliti daljnje 
popuštanje mjera što bi omogućilo organi-
zaciju barem nekih događanja koja bi Ka-
stavcima uljepšala predstojeće ljeto.

Koncert Jed Becker´s Group

 Svi su poslušali savjet – ostani doma

gradske
vijesti

gijenu, da što manje izlaze iz svojih do-
mova, a kada baš nužno moraju izaći 
van da obvezno održavaju razmake i 
izbjegavaju bilo kakve kontakte“. S tom 
praksom valjalo bi nastaviti i nakon 
popuštanja mjera, kako bi se zadržala 
povoljna epidemiološka situacija. Ka-
stavci mogu biti i zadovoljni brojem 
građana koji se odazvao u ovom kri-
znom vremenu kako bi pomogao svo-
jim sugrađanima.

- Stavili smo u pripravnost našu po-
strojbu civilne zaštite opće namjene, a 
imamo i podosta volontera, koji su se 
stavili na raspolaganje. No, za sada sre-
ćom nije bilo potrebe za njihovim akti-
viranjem, jer se sve aktivnosti provode 
u okviru „redovnih snaga“ – Stožera ci-
vilne zaštite, gradskih službi, Vatroga-
sne postrojbe DVD Kastav, pripadnika 
policije, Crvenog križa Grada Rijeke, 
koji svojom djelatnošću pokriva i naše 
područje. Svima njima zahvaljujem na 
doprinosu u prevenciji i suzbijanju bo-
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Dječica su se zaželjela vrtića

Pranje ruku je najvažnije

KASTAVSKI DJEČJI VRTIĆ I OSNOVNA ŠKOLA KRENULI 
S RADOM U POSEBNIM UVJETIMA

U novi početak, 11. svibnja, krenulo je 40-ak vrtićara i 15  
školaraca koji su vrlo brzo usvojili sva epidemiološka pravila

Po preporuci Stožera 
za civilnu zaštitu i 
osnivača Grada Ka-
stva, 16. ožujka za-

tvoren je vrtić „Vladimir Nazor“. 
Do 11.svibnja, kada je ustanova 
opet otvorila svoja vrata, odga-
jatelji su pripremili puno materi-
jala preko raznih aplikacija kako 
bi roditeljima, a i djeci omogući-
li da provode svoje vrijeme u što 
opuštenijem i veselijem ozračju. 
Nakon provedene ankete veza-
ne uz povratak u vrtić, javilo se 
šezdesetak roditelja, međutim, 
11.svibnja broj prisutne djece 
bio je 42. 

Ostali su roditelji odustali iz 
raznih razloga – napominje rav-
nateljica vrtića Helena Ninković 
Budimlija.

Sva su djeca smještena u no-
vom objektu Kastafske sardelice 
i raspodijeljeni su u sedam gru-
pa, a odgajatelji i ostali djelatnici 
smjenjuju se svakih tjedan dana. 
Imamo strogo propisane mjere 
ponašanja unutar vrtića i djeca 
znaju da moraju slušati svoje 
odgajateljice. Oni su pripremlje-
ni već kod kuće na novi režim i 
jako su disciplinirani, koliko je to 

moguće u njihovim godinama. Kod dolaska u vrtić trebaju 
sačekati red, a  primopredaja djeteta obavlja se na vanjskom 
prostoru, terasi objekta. Dolasci i odlasci mogući su u točno 
određeno vrijeme, pri čemu roditelj ne smije ulaziti u pro-
stor vrtića. Rastanci nažalost moraju biti na vratima terase, 
nakon čega dijete u pratnji zaduženog djelatnika odlazi do 
sobe dnevnog boravka. Djeca prilikom boravka često peru 
lice i ruke, na što su se navikli već prvog dana nakon po-
vratka. Kod dolaska im se mjeri temperatura poštivajući sve 
preporuke struke, kaže ravnateljica.

Nakon skoro dva mjeseca karantene, istog ponedjeljka 
krenula je nastava i u Osnovnoj školi „Milan Brozović“. Broj 
učenika koji je s oduševljenjem dočekao povratak u školske 
klupe nije bio velik, obzirom i na epidemiološke mjere koje 
svaka škola mora poštivati. Tako se u prvom razredu našlo 
sedam učenika, u drugom tri, a u trećem pet. Djeca su podije-
ljena u tri grupe, a njih sedmero pohađa i produženi boravak. 

Učenici dolaze u različito vrijeme kako bi bilo što manje 
kontakta između pojedinih grupa. Prilikom dolaska toplo 
smo ih dočekali, pripremili za njih i nešto slatkiša. Njima je 
sve to skupa bilo jako zanimljivo iako su očekivali puno više 
prijatelja. Prvašići su dosta zbunjeni jer nažalost oni uopće 
nisu stekli neki dojam o tome što znači redovito pohađati 
nastavu. Naime, početkom školske godine su bili štrajkovi, 
nakon toga zimski praznici i sad ova borba s COVID-om 
19. Njima je najteže jer su više vremena proveli kod kuće 
nego u školi. Moram priznati da su se ipak svi dobro snašli, 
prate upute nastavnika. U principu su sa svime upoznati za-
hvaljujući roditeljima koji su im ovo vrijeme dok su bili kod 
kuće objašnjavali što znače sve te mjere, čemu služe i kako 
se moraju ponašati u blizini ostalih osoba. Jako su discipli-
nirani. Mi smo za svaki slučaj stavili oznake na podu tako da 

Djeca se najlakše navikavaju  
na novo normalno

svatko od njih može vidjeti gdje 
je mjesto stolici ili klupi kako bi 
održali razmak jedni od drugih. 
Prilikom dolaska dezinficiraju 
cipele i ruke, imaju papučice, 
kaže ravnateljica Sandra Krpan

Nastava se od 16. ožujka od-
vijala na daljinu pomoću raznih 
aplikacija i platformi. 

Imamo jako pozitivne rezul-
tate s ankete vezane uz nastavu 
na daljinu. Roditelji i djeca su 
zadovoljni takvim načinom rada 
i to nam puno znači. Nismo mo-
gli previše birati u tako kratkom 
vremenu i smatram da smo svi 
skupa napravili najbolje što se 
moglo. Neki su nastavnici sni-
mali svoje lekcije kako bi djeci 
bilo lakše i zanimljivije, zaklju-
čila je zadovoljno Sandra Krpan. 

Patrizia Chiepolo Mihočić 

gradske
vijesti



njivao kandidate prema nizu kategorija, laureati su 
proglašeni na velikoj svečanosti u Zagrebu.

- Mi smo nominirani na prijedlog Upravnog odje-
la za turizam, poduzetništvo i ruralni razvoj Primor-
sko-goranske županije koji vodi pročelnica Melita 
Raukar, a sama ta činjenica već nam je bila prizna-
nje samo po sebi, jer znači da smo prepoznati kao 
kvalitetna priča iako još nije prošla godina dana ot-
kako je Kuća belice otvorila vrata. Koliko nam znači 
sama nagrada? Pa, znači nam puno u smislu prizna-
nja za rad, ali je važna i kod prezentacije jer je ta 
nagrada svojevrstan jamac svim posjetiteljima Kuće 
belice da će ovdje naći jednu kvalitetnu ponudu 
koja će im na zanimljiv i moderan način predstaviti 
povijest vina i vinarstva Kastavštine, kaže predsjed-
nik Udruge Belica Miljenko Host, u društvu člana 
Upravnog odbora i najpoznatijeg kastavskog vinara 
Dejana Rubeše te tajnika udruge Bojana Frlana. 

Rubeša kaže kako postav što se prostire na sto-
tinjak kvadrata i tri kata kuće u starom gradu priča 
priču širu od samog vina.

- Vinarstvo i vinogradarstvo je kroz povijest za-
pravo othranilo Kastavce, ono je neodvojivo od 
čitave povijesti našeg kraja. U našem kraju vino je 
bilo jedina ekonomska kategorija koja je tržišnu 
funkcionirala. Sve drugo – blago, povrtnjaci – bilo 
je uglavnom za osobnu upotrebu, ono ča su judi de-
lali za se, a vino je bilo jedino ča su imeli za proda-
ju, kao višak proizvoda i dodatni prihod za obitelj, 
objašnjava Rubeša.

Kuća belice otvorena je početkom lipnja prošle 
godine, u sklopu obilježavanja Dana Grada Kastva. 
Postav na dva kata kuće osmislio je muzeolog Grga 

Frangeš, a posvećen je tradiciji 
obrade vinograda na kastavskih 
obroncima i predstavlja značaj 
vinogradarstva i vinarstva u povi-
jesti Kastavštine i samoga grada 
Kastva, s posebnim naglaskom na 
kupaž belice, kao žive kulturne ba-
štine ovoga kraja. Pritom se kori-
ste i vrlo suvremene tehnike kako 
bi prikazale ključni povijesni, ali i 
socioekonomski razvoj čitave Ka-
stavštine. U prostoru konobe ure-
đena je, naravno – konoba, u kojoj 
se može prijeći s teorije na praksu 
i doista kušati neke od izvrsnih be-
lica kastavskih vinara.

- Tijekom ovih mjeseci Kuću 
belice posjetilo je nekoliko tisuća 
ljudi i svi su bili jako zadovoljni 
tim doživljajem koji su imali pri-
like iskusiti. Uglavnom, većina 
posjetitelja stigla je preko agencija 
koje su pokazale i velik interes za 
uvrštavanjem Kuće belice u svoju 
ponudu jer to je jedan dodatni, 
autohtoni sadržaj, koji pruža i po-
sebno iskustvo za posjetitelje Ka-
stva, ističe Host te dodajući kako 
se u narednim mjesecima planira 
postav približiti i individualnim 
gostima. 

Udruga prijatelja ruž, grozja i 
vina Belica već dugi niz godina 

Kuća belice, je-
dinstveni postav 
posvećen kastav-
skoj povijesti 
vina i autohto-

nim lokalnim sortama, u svega 
osam mjeseci postojanja zaslu-
žila je velik interes posjetitelja, 
ali i prvo atraktivno priznanje. 
Nedavno je Udruga prijatelja 
ruž, grozja i vina Belica za ovaj 
kastavski „muzej vina“ kojim 
upravlja osvojila brončani Sun-
cokret ruralnog turizma Hrvat-
ske u kategoriji vinskog turizma. 

Renomirani Suncokret naj-
prestižnija je nagrada posveće-
na upravo ruralnom turizmu, u 
čijoj se užoj konkurenciji našlo 
čak 150 nominiranih iz čitave 
Hrvatske, a nakon što je žiri ne-
koliko mjeseci obilazio i ocje-

VELIKO PRIZNANJE I POTVRDA KVALITETE U RUKAMA 
UDRUGE PRIJATELJA RUŽ, GROZJA I VINA

Kuća Belice osvojila Suncokret 
ruralnog turizma

Nagrada je 
svojevrstan jamac 
svim posjetiteljima 
Kuće belice da će 
ovdje naći kvalitetnu 
ponudu koja će 
im na zanimljiv 
i moderan način 
predstaviti povijest 
vina i vinarstva 
Kastavštine, kaže 
predsjednik Udruge 
Belica Miljenko Host
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Vinorodni rotor u BelićimaDejan Rubeša, Miljenko Host i Bojan Frlan

gradske
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Davor Žic
Piše



radi na popularizaciji i adekvatnoj 
valorizaciji kastavske belice, kupa-
ža verdića, mejskega i divjaka te 
malvazije, ali i drugih lokalnih sorti. 
Upravo zbog toga, ističu predstavnici 
udruge, niti jedan kastavski vinar ne 
proizvodi istu belicu, jer ona ovisi o 
omjeru vinskih sorti u pojedinom vi-
nogradu.

- To je zapravo posebnost i draž 
belice, svaki kastavski vinograd ima 
drugačiju belicu, svaka je jedinstve-
na. Kada smo krenuli u pokušaj va-
lorizacije belice kao kvalitetnog vina, 
nismo očekivali rezultate kakve ima-
mo danas. Prije dvadesetak godina 
o belici se govorilo s podsmjehom, 
a došli smo do toga da berba 2018. 
godišta bude uvrštena u katalog vr-
hunskih vina Hrvatske. To je doista 
bilo iznad naših očekivanja. Vjerovali 
smo da je belica kvalitetno vino, ali za 
status vrhunskog vina ipak se trebaju 
poklopiti brojni parametri. Ali dale-
ko smo napredovali u to vrijeme, sada 
ne samo da imamo kvalitetno vino, 
već od berbe 2016. godine stvaramo 
i kvalitetni pjenušac koji je mnoge 
iznenadio kvalitetom, govori Rubeša, 
dodajući kako je danas osnovni pro-
blem za veću proizvodnju belice ne-
dostatak prostora za vinograde.

Upravo zbog toga, i godišnja proi-
zvodnja belice relativno je skromna, 
što možda ipak dodaje na draži ovom 
vinu – nije baš lako dostupno, pa se 
svatko tko želi kušati belicu mora i 
potruditi. Bojan Frlan ističe kako 
Udruga prijatelja ruž, grozja i vina 
Belica ima oko 90 članova, od čega ih 
se oko 60 bavi proizvodnjom vina, a 
petnaestak ih proizvodi belicu.

Zasađen vinograd 
matičnjak

Udruga Belica ovog je proljeća „zasukala 
rukave“ i pobrinula se za kastavske vinograde. 
Onaj na rotoru Ćikovići, koji ima prvenstve-
no „estetsku“ funkciju uljepšavanja gradskih 
vizura, uredili su krajem travnja, no puno je 
važniji vinograd koji je u isto vrijeme zasađen 
u dvorištu Kuće belice.

Iza kastavskog muzeja posvećenog autoh-
tonoj vinskoj sorti članovi udruge Belica za-
sadili su vinograd matičnjak sa stotinu loza, 
koji će imati važnu funkciju ne samo za posje-
titelje muzeja, već i za kastavske vinogradare 
i vinare.  

- Ovaj vinograd dio je priče Kuće belice, 
jer će svi posjetitelji moći uživo vidjeti kako 
izgledaju kastavske vinske sorte, bit će to jed-
na edukativna i interesantna priča. No, osim 
toga, ovaj vinograd je matičnjak za područje 
Kastavštine i svi koji budu u budućnosti htjeli 
saditi vlastitu belicu dobivat će reznice i čistu 
vinovu lozu iz tog matičnjaka, kazao je Dejan 
Rubeša.

Čitav projekt realiziran je u suradnji s Agro-
nomskim fakultetom iz Zagreba. Odabrane su 
loze i reznice iz Rubešina vinograda, koje su 
zagrebački agronomi provjerili i razmnožili te 
vratili udruzi Belica kako bi se mogle koristiti 
za sve buduće sadnje na Kastavštini.

Posađene su autohtone vinske sorte od 
kojih se proizvodi kastavska belica, odnosno 
verdić, mejsko, jarbola, divjaka i brajkovac, pa 
će tako ovaj matičnjak odigrati važnu ulogu u 
daljnjem širenju nasada autohtone sorte na 
području Kastva i okolice.

Promocija 
tradicijskih 
sadržaja
Suncokretom ruralnog 
turizma promoviraju 
se tradicijski 
sadržaji, povezuju se 
najznačajniji projekti, 
proizvođači, događaji 
i zanimljivosti, te se 
uz očuvanje izvornosti 
stvaraju novi proizvodi 
ruralnog turizma. 
Inicijator ove nagrade 
je Hrvatska udruga 
za turizam i ruralni 
razvoj „Klub članova 
Selo“, a već sedam 
godina projekt se 
održava uz podršku 
Predsjednika Republike 
Hrvatske, Ministarstva 
turizma, Ministarstva 
poljoprivrede, 
Ministarstva 
regionalnog razvoja 
i fondova Europske 
unije, Ministarstva 
gospodarstva, 
poduzetništva i obrta, 
Hrvatske turističke 
zajednice, Hrvatske 
gospodarske komore i 
Grada Zagreba.
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Vinograd matičnjak je dio priče koju nudi Kuća Belice

Vinorodni rotor u Belićima
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Humanitarka Jasna Vr-
hovac odabrana je za 
Kastavku 2019. godi-
ne. Tu titulu „dali“ su 

joj sami Kastavci, svojim glasovima 
putem online ankete na gradskim in-
ternetskim stranicama, gdje je Vrho-
vac dobila najveći broj glasova. Svoj 
glas dalo je više od 3.500 ljudi, od 
čega je Vrhovac osvojila oko trećine 
ukupnih glasova.

- Ponosan sam i sretan što je Jasna 
Vrhovac izabrana za Kastavku godi-
ne. Posebno me veseli činjenica da 
Kastavci godine uvijek budu ljudi 
koji spremno pomažu drugima. Gra-
đani nagrađuju one koji daju sebe za 
druge, rekao je gradonačelnik Matej 
Mostarac prilikom uručenja prigod-
nog dana nagrađenoj Jasni – sliku Že-
ljana Pavića.

Jasna Vrhovac peta je osoba progla-
šena Kastavkom godine – nakon An-
dyja Cecha 2015. godine druga koja 
je to zaslužila svojim humanitarnim 
radom, a ujedno i druga žena, nakon 
Sandre Šogolj koja je to vrijedno pri-
znanje ponijela 2016. godine.

- Ja imam tu sreću da živim u Ka-
stvu pa sam mogla dobiti ovu nagra-
du, no brojni volonteri koji uz mene 
pomažu svojim sugrađanima žive 
mahom u Rijeci, a jednako su tako 
zaslužni za ovo, stoga je ovo i njihova 
nagrada, kazala je Vrhovac, dodavši 
da je u njihovom radu puno pomo-
gao i Grad Kastav koji im je omogu-
ćio prostor za rad u Šporovoj jami, ali 
i podršku zbog koje je lakše bilo doći 
do donacija.

Jasna Vrhovac u fokus nacionalnih 
medija ušla je prošlog ljeta, kada je 
pronašla i vlasniku vratilu kuvertu sa 
7 tisuća eura, a zbog tog nesebičnog 
čina zaslužila je simpatije čitave ze-
mlje. No, godinama već ova humani-
tarka predano radi sa svojom ekipom 
na olakšavanju teških životnih uvjeta 
sugrađana koji su u nezavidnim so-
cijalnim situacijama. Tako je orga-
nizirala osam humanitarnih akcija 
za radnike „3. maja“ i mnoge druge 
aktivnosti koje su bile usmjerene 
prema kastavskim umirovljenicima i 

Godina 2020. je tradicionalno počela Pustom, 
pa je titulu Kastavke mjeseca ponijela pusna 
gradonačelnica Sanja Pešćica. Niz su nastavili 
umjetnik Saša Jantolek, volonterka Marta Despotović 
dok su u ožujku svi građani bili „Kastavci mjeseca“ 
radi odlično odrađenih epidemioloških mjera

samohranim majkama. Osim o 
ljudima, Jasna Vrhovac brine i o 
napuštenim mačkama, hrani ih i 
sterilizira. 

- Puno mi znači ova nagrada 
za Kastavku godine, to mi je 
potvrda da sve što radim, radim 
dobro i da ljudi imaju povjere-
nja u mene. Zahvaljujem svima 
koji su mi dali glas, jako sam bila 
iznenađena, nisam mislila da će 
toliko ljudi glasovati. Doista 
sam šokirana tolikom podrškom 

ljudi, to mi daje snagu za daljnji rad i trud. 
A sretna sam i zbog divnog poklona koji sam 
dobila, slici kastavskog umjetnika Željana 
Pavića, to mi je najdraža slika koju imam, jer 
je jedina. Nadam se da neće biti toliko gusta 
situacija da je moram prodati na humanitar-
noj aukciji kako bismo skupili sredstva za 
potrebite, rekla je Jasna.

I u vremenu kada je koronavirus zausta-
vio život diljem Kastva, Primorsko-goran-
ske županije, čitave Hrvatske, ali i diljem 
svijeta, Jasna i njeni volonteri nastavili su s 
radom.

Nagrađena humanost 
Jasne Vrhovac
VIŠE OD 3.500 LJUDI GLASALO U ZAVRŠNICI 
AKCIJE „KASTAVAC GODINE“

Kastavka godine 2019. – Jasna Vrhovac

gradske
vijesti

Davor Žic
Piše
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- Trudimo se da u ovim vremenima 
osiguramo ljudima barem mjesečne za-
lihe hrane. S obzirom da imamo manje 
donacija u hrani, a više uplata, onda po-
trebnima uplaćujemo novac i gledamo 

da to bude barem 250 kuna po djetetu. Nije 
puno, ali je toliko koliko možemo, kazala je 
kastavska humanitarka. 

Dodjela nagrade Kastavac mjeseca, dobro 
prihvaćena među građanima Kastva, nastav-
ljena je i u 2020. godini i dosad ju je poni-
jelo dvoje građana dobre volje. Pusna gra-
donačelnica Sanja Pešćica iz Pusnog odbora 
Spinčići uvelike je obilježila proteklo „peto 
godišnje doba“, stoga je s pravom ponijela 
titulu Kastavke siječnja. 

Osim što je bila odgovorna za ključeve 
Grada Kastva od Antonje do Pepelnice, Sa-
nja se okrunila i titulom prve pratilje Kralji-
ce karnevala, ali najveći uspjeh stigao joj je 
na privatnom planu – tijekom ovog Pusta, 
Pećica je izrekla i „sudbonosno da“. No, kako 
se radi o velikoj zaljubljenici u Pust, svoj je 
pir s partnernom Dinom Ćućićem proslavila 
na osebujan način: velikom feštom pod maš-
karanim šatorom u Kastvu, uz tisuće razdra-
ganih čestitara! 

- Sanja daje sebe skroz va to, uz so delo ko 
dela po celi dan uspije sve organizirat, a ja 
se nadan da ću joj bit podrška celi život. Za-
ručili smo se va maškarami, oženili smo se 
va maškarami, a u temu duhu ćemo i decu 
odgajat, kazao je Ćućić.

Ulogu „matičara“ na proslavi njihovog 
pira u Maškaranom centru dobio je poznati 
radijski voditelj Borna Šmer.

- Ako netko utjelovljuje duh tradicije i pu-
sne užance ovoga kraja, onda je to Sanja Pe-
šćica. Ona živi ta dva mjeseca punom parom, 
sama šije kostime, sama osmišljava što će 
obući... Za to je potreban veliki trud, puno 
volje, ali i vela ljubav, rekao je Šmer.

A Sanja je pak otkrila kako maškare ne 
traju jedno kratko godišnje doba, već su 

prisutne tijekom čitave godine.
- Celi moj život se vrteje kroz maškare. Ne 

samo da živen ta dva tri meseca za maška-
re, nego celo leto se treba parićevat ča će mi 
čovek obuć, ča će mi storit za maškare, fanj 
je to dela... Ali maškare nam puno i daju. 
Upoznala sam jubav svojega života va maš-
karah, va Čavjah na tanci kade san prekršila 
tradiciju kastavsku i šla va maškare subotu 
prej Antonji. Va maškarah smo se zaručili, va 
maškarah oženili, zaključila je Pešćica, odne-
davno i – Ćućić.

A karenvalski duh tijekom čitave godine, 
barem kroz svoje radove koji postoje na gra-
nici duhovitog, lucidnog, poetskog, mašto-
vitog i grotesknog, zadržava i Saša Jantolek, 
poznati kastavski umjetnik i dobitnik titule 
Kastavca veljače. Tu nagradu zaslužio je 
zbog svog rada s djecom i radionica koje je 
nedavno provodio u Dječjem vrtiću „Vladi-
mir Nazor“. Učio je djecu slikarskim tehni-
kama, odabiru motiva, poticao njihovu ma-
štu i ljubav prema umjetnosti.

- Živim u Opatiji, ali stvaram u Kastvu. 
Tu sam već duže vrijeme i jednostavno mi 
se sviđa Kastav. Davno sam se zarazio umjet-
nošću, krenulo je to još u osnovnoj školi, od 
tada stalno radim neke crteže, ilustracije, za-
nima me i strip. Ali osnovni moj rad počeo 
je prije 12 godina, kada sam se u potpunosti 
posvetio umjetnosti. Cijeli dan je crtanje, sli-
kanje, stvaranje. Razmišljanje je uvijek bilo, 
uvijek je to prisutno u glavi, ali u zadnjih de-
set godina je prisutno i u konstantnom radu, 
kazao je Jantolek.

Kastav je poznat po umjetničkoj atmosfe-
ri, toplom zovu galerija i ateljea, no Jantolek 
kaže da treba dodatno raditi na približavanju 
publici.

Nagrađena humanost 
Jasne Vrhovac

Sanja Pešćica – Kastavka siječnja
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- Ljudi još nisu naviklli na atelje, ne zna-
ju da mogu doći vidjeti kako radimo, kako 
stvaramo, porazgovarati s nama o radu i in-
spiraciji. Najviše me inspirira ovaj kraj, svoje 
creže i ilustracije pokušavam povezati s lju-
dima, običajima, cijelim životom ovog kraja, 
zaključio je Jantolek. 

Ožujak je donio sasvim drugačije „ma-
ske“ od onih koje su bile „u modi“ tijekom 
siječnja i veljače – zaštitne maskice koje su, 
u kompletu s rukavicama, bile zaštita od ši-
renja zaraze koronavirusom. Nošenje ovih 
„pomagala“ bila je tek jedna od mjera kojih 
su se Kastavci pridržavali te tako omogući-
li stabilnu epidemiološku situaciju u svome 
gradu, a upravo discipliniranost stanovnika 
navela je gradonačelnika Mostarca da titulu 
Kastavca mjeseca ožujka dodijeli – svim gra-
đanima.

- Teško je bilo ovog puta naći Kastavca 
mjeseca. Ne iz razloga što je život stao. Na-
protiv! Nego upravo iz razloga što su mnogi 
od nas napravili onaj korak više. Mnogi su 
volontirali, mnogi pomagali svojim starijim 
susjedima, rodbini… Mnogi su uskakali u 
nove uloge. S druge strane, ima i onih kojima 
je stalo poslovanje, koji su dobili otkaz, ko-
jima je ugrožena egzistencija. Imamo i bole-
snih, imamo i onih u samoizolaciji, srećom, 
imamo i ozdravljenih. I na kraju, imamo sve 
vas koji ste strpljivo i odgovorno slušali sve 
upute i doprinijeli da Kastav ovu epidemiju 
drži pod kontrolom. Hvala vam svima! Svi vi 
ste Kastavci mjeseca ožujka, poručio je Mo-
starac građanima. 

Među brojnim volonterima koji su se iska-
zali u ovoj kriznoj situaciji bila je i Marta 
Despotović, Kastavka mjeseca travnja. No, 
ovoj studentici četvrte godine medicine te 
članici Savjeta mladih Grada Kastva volon-
tiranje je dio svakodnevnog života već dugo, 
dugo vremena... Svoje vrijeme poklanjala je 
zajednici kao spasilac na plažama, kao dio 
vrijedne ekipe Crvenog križa, ali i kao sti-
pendistica grada dajući svoj doprinos u odr-
žavanju brojnih sportskih i kulturnih mani-
festacija.

- Oduvijek sam bila osoba koja je voljela 
pomagati drugima, kroz školu je to bila po-
moć oko učenja i zadaća razrednim kolega-
ma, a s vremenom se to proširilo i na druge 
oblike volontiranja. Pa i poziv koji sam iza-
brala, medicina, upravo je u skladu s tom 
željom da svoje vrijeme i znanje iskoristim 
pomažući ljudima, jer to me doista ispunja-
va, kazala je Despotović. 

Volontiranju se priključila 
spontano, prvo kroz tečaj za 
spasioce koji je organizirao 
Crveni križ, a zatim i sve snaž-
nijim uključivanjem u njihove 
aktivnosti. Kao spasilac radila 
je na plaži ispod bazena Kan-
trida te drugim plažama, ali i 
volontirala u humanitarnima 
akcijama poput plivačkog ma-
ratona Koga briga te sportskim, 
triatlonskim natjecanjima. 

- Kao volonterka Crvenog kri-
ža sudjelovala sam u dostavi hra-
ne, namirnica i ljekova najugro-
ženijim građanima. Bilo je to 
jedno vrlo posebno iskustvo, jer 
sam shvatila da oko nas ima puno 
ljudi kojima nemaju nikoga na 
koga se mogu osloniti, ne samo 
za pomoć, već niti za razgovor. 
A nekad je par poticajnih riječi 
jednako važno kao i namirnice... 
Zato se nadam da će ova situacija 
koju smo zajedno preživjeli po-
krenuti ljude da obrate pažnju na 
osobe u svojoj blizini, jer možda 
baš u njihovom susjedu ima net-
ko kome bi par minuta njihovog 
vremena dnevno puno značilo, 
kazala je Despotović.

Dodala je i kako je potpuno iznenađena i 
oduševljena titulom Kastavke travnja.

- Doista to nisam uopće očekivala, potpu-
no me iznenadilo. Drago mi je da se dalo i 
na važnosti svim volonterima. Nitko od nas 
ne očekuje niti priželjkuje nagrade, to radi-
mo iz želje da pomognemo našoj zajednici, 
ali lijepo je kada ljudi prepoznaju taj trud. 
Svakako se radi o motivaciji za dalje, zaklju-
čila je Despotović. 

Marta Despotović – Kastavka travnja

Saša Jantolek – Kastavac veljače

gradske
vijesti
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Ravnateljica OŠ „Milan Brozović“ Sandra Krpan

Hajde reci što!

Projekt Uključivanja 
mladih u kreiranje 
lokalne politike – 
Hajde reci što, Grada 
Kastva i partnerske 

Udruge Delta, prihvaćen je na me-
đunarodnom pozivu za programe 
Erasmus+. Cilj ovog projekta, kojeg 
je odobrila Agencija za mobilnost i 
programe EU,  je edukacija mladih 
i njihovo snažnije uključivanje u za-
jednicu. U planu su tri projektne ak-
tivnosti, odnosno povezane cjeline, 
koje doprinose postignuću postav-
ljenih ciljeva projekta. Čim dopusti 
epidemiološka situacija započet će 
pripremne aktivnosti i izrada pro-
motivnih materijala što uključuje 
komunikaciju Grada Kastva s par-
tnerima Udrugom Delta i suradnici-
ma, osmišljavanje Poziva za mlade, 
detaljnu pripremu informativnih 

Poticanje darovitosti kod djece sve 
je zastupljenija tema u školama diljem 
Hrvatske. Sve se više Gradova uklju-
čuje u pilot programe i projekte s ci-
ljem ‘lociranja’ potencijalno darovite 
djece s kojima bi se naknadno radilo 
po posebno smišljenim programima. 
Jedna od tih škola je i OŠ Milan Bro-
zović. „Posljednjih godina u našoj školi 
sve se više želimo educirati i razvijati 
u području darovitosti učenika, a u 
tome nam snažnu podršku pruža Grad 
Kastav“ – rekla je ravnateljica Sandra 
Krpan. 

NA MEĐUNARODNOM POZIVU, PRIHVAĆEN KASTAVSKI 
PROJEKT UKLJUČIVANJA MLADIH U ZAJEDNICU

i ostalih radionica koje će se provesti u 
okviru projekta. Isto tako, od srpnja do 
rujna planira se izrada i odabir logotipa 
projekta i promotivnih materijala.

Informativnu radionicu za mlade u 
trajanju od sedam sati održat će zapo-
slenici Grada Kastva, gradonačelnik 
Matej Mostarac, Savjet mladih i Udruga 
Trija koja će imati ulogu mladih vodiča 
po Gradu. Na ovaj način će biti osigu-
ran izravan kontakt mladih i obići staru 
gradsku jezgru. Prije obilaska održat 
će se upoznavanje svih prisutnih, a na-
kon obilaska mladima će se predstavi-
ti sam projekt, njegov cilj i aktivnosti 
koje će se dalje provoditi. Potom će 
mladi, s gradonačelnikom Mostarcem, 
razmatrati problematiku koju iz svojih 
stajališta vide u gradu, definirati gdje bi 
se kao mladi htjeli uključiti u djelovanje 
lokalne politike te prezentirati svoje vi-
đenje „idealnog“ grada. Na ovaj način će 
se mladi ispitati o problematici koja ih 
„muči“ iz njihove perspektive

te će se stvoriti baza ideja i prijedloga 
za poboljšanje djelovanja prema mla-
dima i unapređenje strukturiranog di-

jaloga, a kao podloga za daljnje djelovanje i izradu 
Lokalnog akcijskog plana za mlade. Savjet mladih će 
predstaviti svoju ulogu u društvu, dosadašnja posti-
gnuća te utjecaj na formiranje politika i planove.

Informativne radionice će se provesti na više lo-
kacija po Gradu te će se ukupno obuhvatiti 35 pola-
znika. Interaktivnim metodama neformalnog učenja 
će se motivirati mlade da se uključe u projekt, dođu 
na radionice, obrazlože probleme i prilike u gradu 
„kroz svoje oči“, predlože rješenja, sastave projektni 
prijedlog i dobiju priliku direktno utjecati na lokalnu 
politiku te realizirati svoj projekt. 

Svoja mišljenja i ideje mladi će moći nastaviti raz-
mjenjivati na radionicama koje slijede, a tada će ima-
ti direktnu priliku ostvariti kontakti i s nositeljima 
vlasti i odluka u gradu. Cilj je da se putem informa-
tivne radionice mladi zainteresiraju za sudjelovanje 
u projektu, da zaista razumiju važnost participacije 
u društvu i lokalnoj politici grada. Donositelji od-
luka će nakon zabilježenih rezultata i ishoda učenja 
organiziranih informativnih radionica imati priliku 
upoznati se s različitim razmišljanjima i stavovima 
mladih osoba te tako osvijestiti važnost stvaranja 
osnovnih preduvjeta za kvalitetan rad s mladih oso-
bama na lokalnoj razini uz uključenje mladih u do-
nošenje lokalnih politika.

Patrizia Chiepolo Mihočić

Cilj je da se putem 
informativne radionice 
mladi zainteresiraju za 

sudjelovanje u projektu, 
da zaista razumiju 

važnost participacije 
u društvu i lokalnoj 

politici grada

DOBILI CERTIFIKAT

Kastavska škola dio Europske 
mreže za podršku darovitima

S tim ciljem u školi je organizira-
no više predavanja od strane svjetskih 
stručnjaka kako za djelatnike tako i za 
zainteresirane roditelje. Škola je uklju-
čena u „Edukaciju stručnih suradnika i 
ravnatelja odgojno-obrazovnih ustanova 
Grada Rijeke za izgradnju kapaciteta za 
identifikaciju i rad s darovitim učenici-
ma“.  Edukaciju provodi Međunarodni 
centar za inovacije u obrazovanju (Inter-
national Centre for Innovation in Edu-
cation, ICIE) u partnerstvu s Gradom 
Rijekom.

Početkom ožujka Osnovnoj školi ‘Mi-
lan Brozoviću’ uručen je certifikat kojim 
je škola postala European Talent Point 
(ETP) u Hrvatskoj – Europska točka 
darovitosti. 

Kastavska škola time je postala dio 
Europske mreže za podršku darovitima 
(European Talent Support Network, 
ETSN). 

gradske
vijesti
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Kastav se razvija, ima 
svoju nišu gostiju, 
drago mi je da ljudi 
ciljano dolaze zbog 
kulturnog proizvoda 
koji razvijate. Uz osta-

le oblike turizma kao što je cikloturizam, 

imate niz dobrih i kvalitetnih manifestacija 
koje su izrazito prepoznatljive u hrvatskim 
okvirima i našoj publici i turistima. Sada je 
sljedeći korak da se to još jače internacio-
nalizira, kazao je ministar turizma Gari Ca-
ppelli tijekom svog posjeta Kastvu, kada je 
s gradonačelnikom Matejem Mostarcem 
razgovarao o mogućnostima daljnjeg turi-
stičkog razvoja „grada na brege“, ali i zna-
čajnim projektima očuvanja i revitalizacije 
prirodne i kulturno-povijesne baštine koja 
spada među najznačajnije turističke sim-
bole Kastva.

Prije svega, radi se o Crekvini, čiju je 
prvu fazu uređenja – vrijednu 2,1 milijun 
kuna – Ministarstvo turizma sufinancirano 
s milijun kuna. Cappelli je najavio kako će 
njegovo ministarstvo nastaviti podržava-
ti ovakve projekte u Kastvu, a pomoćnici 
ministra turizma Robert Pende i Monika 
Udovičić predstavili su gradonačelniku 
Mostarcu i voditelju ureda Turističke za-
jednice Saši Brusiću mjere poticanja tu-
rizma koje provodi Vlada, s osvrtom na 
poticaje za rekategorizaciju apartmana i 

Ministar Cappelli 
je pohvalio 
smjer u kojem se 
Kastav razvija, 
prvenstveno kao 
dobro i kvalitetno 
središte kulture 
te ponovio kako 
je ministarstvo 
spremno 
poduprijeti 
projekte i razvoj 
smještajnih 
kapaciteta

Veliki izletnički
potencijal grada
MINISTAR TURIZMA GARI CAPPELLI ODUŠEVLJEN 
TURISTIČKIM RAZVOJEM KASTVA

Ministar turizma sa suradnicima obišao je staru jezgru

Sastanak s turističkim djelatnicima i kastavskim ugostiteljima

gradske
vijesti



17LIPANJ 2020.

Turistička zajednica gra-
da Kastva izradila je 
novi logotip, koji se 
temelji na prepoznatlji-
vim kastavskim zname-

nitostima, a nastao je nakon dugotrajnog 
procesa i iscrpne analize stavova građana.

- Logotip je u primjeni od sredine 
prosinca 2019., a napravljen je na teme-
lju ankete provedene među građanima 
Kastva i njihovim gostima o percepciji 
grada kao turističke, odnosno izletnič-
ke destinacije, objasnio je voditelj ureda 
Turističke zajednice Kastva, Saša Brusić, 
dodavši kako će 2020. godina označiti još 
jednu promjenu u radu Turističke zajed-
nice, budući da je ured  preselio u novi, 
nešto veći prostor, u kojem je donedavno 
bila smještena trgovina Valica. 

Brusić je istaknuo i kako u 2020. godi-
ni Turistička zajednica uz svoje redovne 
aktivnosti proširuje svoj rad i na suradnju 
s udrugama građana, s ciljem obogaćiva-
nja turističke ponude Kastva.

- Dobar primjer za to je prošle godi-
ne uređeni interpretacijski centar „Kuća 
belice“ koji vodi udruga Belica, a koji je 
dobro zaživio među posjetiteljima grada. 
Možemo istaknuti i suradnju s udrugom 
Tria u kojoj organiziramo male Kastavce, 
djecu, koji prezentiraju kulturno povije-
snu baštinu i legende Kastva posjetite-
ljima. Projekt je zaživio prošle godine, 
a ove godine trebali smo  imati redovne 
mjesečne mini-evente tog tipa u Kastvu, 
kazao je Brusić te dodao kako uz ova 
dva projekta, Turistička zajednica razvi-
ja i nove suradnje s drugim kastavskim 
udrugama. Radi epidemije korona virusa 
projekti su trenutno na čekanju ali ćemo 
ih pokrenuti čim se za to steknu uvjeti.

Najteže je predvidjeti trajanje 
ugroze od virusa, tako 
da ćemo se prilagođavati 
situaciji iz tjedna u tjedan 
i tako promišljati daljnje 
korake i aktivnosti, kazao je 
Saša Brusić, voditelj Ureda  
TZ Kastva

kuća za odmor, ali i poticaje projektnog 
i stvarnog udruživanja turističkih zajed-
nica više jedinica lokalne samouprave.

- S podizanjem kvalitete smještaja i 
izgradnjom kuća za odmor visoke kate-
gorije, s ovim malim boutique hotelom 
koji djeluje u staroj jezgri, ali i radom na 
tome da imate zaokružen i prepoznat-
ljiv proizvod outdoor i kulturne desti-
nacije, na čemu vidim da konstantno 
radite, idete u dobrom smjeru, rekao je 
Cappelli.

Gradonačelnik Mostarac gostima iz 
ministarstva predstavio je kastavske 
posebnosti i projekte usmjerene na 
poboljšanje turističke ponude atrak-
cije. Kao i svaki posjetitelj Kastva, u 
kratkoj turi starim gradom posjeti-
li su Kuću belice gdje je predsjednik 
udruge Belica Miljenko Host približio 
povijest i specifičnosti kastavske au-
tohtone vinske sorte, Idičinu peknjicu 
gdje su gosti kušali medicu i zapešt te 
samu Crekvinu, gdje su uz razgledava-
nje kastavske atraktivne ljetne pozor-
nice imali i kratak, ali zabavan susret s 
vrtićarima. 

Nakon razgledavanja, na radnom sa-
stanku kojem su prisustvovali predstav-
nici kastavskih ugostitelja, iznajmlji-
vača i turističkih agencija, Mostarac i 
Brusić predstavili su Cappelliju i po-
moćnicima Robertu Pendeu i Moniki 
Udović plan gradskih projekata u tu-
rizmu, ali i manifestacija kojima Kastav 
želi izgraditi cjelogodišnju turističku 
aktivnost.

- Vjerujem da Kastav ima velik izlet-
nički potencijal. Možda nećemo imati 
brojne smještajne kapacitete, ali želimo 
biti jedan od turističkih lidera ovog kra-
ja, da svatko tko dođe na Kvarner ili u 
Gorski kotar jedan dan poželi provesti 
u Kastvu. U tom smjeru razvijamo in-
frastrukturu i nadamo se nastavku do-
bre suradnje s Ministarstvom turizma, 
kazao je Mostarac, podsjetivši da je, uz 
obnovu Crekvine, ministarstvo sufi-
nanciralo i uvođenje sustava električnih 
bicikli smještenih na početku kastav-
skih šumskih staza.

Ministar Cappelli je pohvalio smjer 
u kojem se Kastav razvija, prvenstveno 
kao dobro i kvalitetno središte kulture te 
ponovio kako je ministarstvo spremno 
poduprijeti projekte i razvoj smještajnih 
kapaciteta i pomoći u predstavljanju gra-
da izvan Hrvatske, budući da je upravo 
kulturni turizam jedan od ključnih mo-
tivatora turističkih putovanja sa značaj-
nim rastom proteklih godina.

Jačanje suradnje  
s građanima i udrugama

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA 
KASTVA IZRADILA NOVI LOGOTIP I 
PRESELILA U NOVE PROSTORIJE

Situacija s koronavirusom izazovna je za 
hrvatski turizam, pa tako i za sve one Kastav-
ce koji žive od iznajmljivanja. Pandemija je 
prekinula niz izuzetno uspješnih godinama u 
kojima je Kastav bilježio sve bolje turističke 
rezultate. Iako se svojim turističkim prome-
tom ne može mjeriti sa susjednim destinaci-
jama poput Opatije ili Rijeke, promišljenim 
brendiranjem koje prati i konstantno ulaganje 
građana Kastva u smještajne kapacitete, „grad 
na brege“ postaje prepoznatljivo izletničko, 
ali i turističko mjesto, s ponudom koja ga iz-
dvaja od okolnih gradova i općina. 

Takav spoj kvalitetn(ij)e ponude – ne samo 
zanimljivih doživljaja, već i smještaja više ka-
tegorije – i njene prezentacije, prošle je godine 
donio rast od 13 posto u dolascima i 22 posto 
u noćenjima u odnosu na 2018. Ukupno je 
na području Kastva zabilježeno nešto više od 
9.400 posjetitelja koji su ostvarili nešto manje 
od 52.000 noćenja, što je omjer koji predstav-
lja zavidno trajanje prosječnog boravka gosta, 
s kojim se rijetko mogu pohvaliti i puno razvi-
kanije destinacije.

- Prosječna dužina trajanja boravka gostiju 
prošle se godine povećala sa 5,1 na 5,5 dana, 
što je odličan rezultat. U ukupnim rezultati-
ma, na privatni smještaj otpada 73 posto dola-
zaka i noćenja, a porast broja gostiju jednak je 
i broju novog smještaja. Naime, povećanje tu-
rističkog prometa prati i kontinuirani porast 
smještajnih kapaciteta u privatnom smještaju. 
U 2019. u odnosu na 2018. godinu imamo 
porast od 27 novih iznajmljivača, kazao je 
Brusić i dodao: Nadamo se da imamo dobre 
temelje zahvaljujući kojima ćemo se uspješno 
oporaviti od ove, za turizam, izuzetno teške 
situacije. U ovom trenutku najteže je predvi-
djeti trajanje ugroze od virusa, tako da ćemo 
se prilagođavati situaciji iz tjedna u tjedan i 
tako promišljati daljnje korake i aktivnosti.
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Kastavci imaju 
stoljetnu tradiciju 

igranja boća 
stoga će se sada 
stvoriti uvjeti za 

omasovljenje ovog 
sporta i privlačenja 

mladih boćara

U KASTAVSKU SPORTSKU ZONU USKORO STIŽE NOVI MONTAŽNI OBJEKT

Ni korona nije zaustavila 
radove na novom sportsko-
rekreacijskom centru

projekti

Ovog ljeta, u kastavskoj 
sportskoj zoni „ni-
knut“ će novi objekt. 
Kod ove investicije, 
vrijedne 5,1 milijun 
kuna, taj često kori-

šteni glagol najbolje opisuje brzinu i tijek 
radova. Naime, izvođač radova je poznata 
tvrtka GP Krk, koja u svojim halama proi-
zvodi montažne objekte, dok se na lokaciji 
sadašnjeg boćališta izvode pripremni radovi 
za njihovo postavljanje. Konačan rezultat 
bit će moderan i multifunkcionalan Sport-
sko-rekreacijski centar koji će se prostirati 
na oko 1.200 kvadrata korisne površine.

- Smatramo ovo najekonomičnijom i naj-
jednostavnijom izvedbom. Nije to velebna 
građevina koju bismo teško održavali, ne-
ćemo se kreditno zaduživati, ekonomično 
je i relativno brzo ćemo imati objekt, ka-
zao je gradonačelnik Matej Mostarac koji Potpisivanje ugovora – Josip Purić i Matej Mostarac

Simulacija budućeg sportsko-rekreacijskog centra
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konstrukcijom, pri čemu će se zadrža-
ti postojeće staze, a ukloniti sjeverni i 
istočni zid na čije će mjesto stići objekti 
što će biti djelomično ukopani.

- Nadamo se da ćemo pridobiti nove 
sportaše, nove rekreativce, nove mlade 
snage. Boćalište koje je do sada bilo na 
otvorenom, nakon ove investicije dobit 
će „krov nad glavom“ i biti smješteno u 
zatvorenoj hali. Time će se stvoriti uv-
jete za uključivanje većeg broja djece u 
rad boćarskog kluba, a konačno će biti 

je početkom veljače potpisao ugovor 
o izvođenju radova s čelnicima krčkog 
graditeljskog diva. S obzirom na to da 
je rok radova 180 dana, to znači da će 
Kastav na ljeto dobiti objekt koji će za-
dovoljiti potrebe boćara, ali i niza dru-
gih sportskih kolektiva koji djeluju na 
kastavskom području.

Prema projektu koji je izradila ka-
stavska tvrtka Pečarić Consult, predvi-
đa se zatvaranje postojećeg četverosta-
znog boćališta montažnom betonskom 

realizirana i godišnja škola boćanja za koju 
do sada nije bilo uvjeta. Boćanje je sport 
koji u Kastvu ima dugu tradiciju i kvalitet-
ne rezultate, a ovom investicijom omogu-
ćujemo i njegov daljnji razvoj, objasnio je 
Mostarac.

Uz boćalište, u novoj hali prostor će do-
biti i šahovski klub te klubovi borilačkih 
vještina, uz igralište će se organizirati i 
sanitarni čvor te ugostiteljski prostor. Pod 
tribinama će se smjestiti soba za suce, dvi-
je svlačionice i spremište, a na prvom katu 
dvije multifunkcionalne dvorane koje se 
mogu po potrebi spojiti u uredski prostor. 
Uz sportske aktivnosti, prostor će moći 
poslužiti i za društvena događanja do re-
konstrukcije doma na Šporovoj jami, pa se 
tako iduće godine maškarani tanci sele iz 
šatora u novi objekt „u susjedstvu“.

Radovi na lokaciji krenuli su sa završet-
kom karnevalskih događanja, a iz tvrtke 
GP Krk najavili su kako će se investicija 
realizirati u planiranim rokovima i uz viso-
ku kvalitetu izvedbe. Naime, predsjednik 
Uprave GP Krka Josip Purić kazao je kako 
grupacija kojoj je na čelu broji 900 ljudi 
te ima veliko iskustvo i znanje u realizaciji 
sličnih poslova, dodavši kako ne dijele po-
slove na velike i male već svaki žele realizi-
rati maksimalno kvalitetno.

- Riječ je o klasičnom montažnom 
objektu, napravili smo ih stotinu i stoga 
se nadamo uspješnom izvođenju i ovog 
objekta, dodao je Sanjin Purić iz krčke gra-
diteljske grupacije. 

Kastavci imaju stoljetnu tradiciju igranja 
boća stoga će se novim prostorom zaista 
stvoriti uvjeti za omasovljenje ovog sporta 
i privlačenja mladih boćara.

Radovi će biti završeni tijekom ljeta
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Jedna od kapitalnih investicija je i 
izgradnja novog groblja u Žegotima, 
vrijedna oko 6,7 milijuna kuna. Izgrađena 
je mrtvačnica i ukopna mjesta, a u tijeku je 
izgradnja pristupne ceste od oko 70 metara 
i parkinga s 80-ak parkirnih mjesta

oštujući epidemiološke mjere, komu-
nalni radovi na području grada odvijali 
su se svojim tokom, pa je u roku završe-
na i modernizacija i energetska obno-
va javne rasvjete, projekt vrijedan 6,9 
milijuna kuna. Zamijenjeno je gotovo 
dvije tisuće rasvjetnih tijela novim 

svjetiljkama koje se temelje na suvremenoj 
LED tehnologiji, zadovoljavaju svjetloteh-
ničke proračune sukladno važećim normama, 
bitno smanjuju svjetlosno onečišćenje, dopri-
nose zaštiti okoliša, zahtijevaju znatno manje 
troškove održavanja, povećanu energetsku 
učinkovitost sustava, a poboljšavaju i vizualni 
dojam. Posebnost ovog projekta je uvođenje 
inteligentnog sustava upravljanja i regulacije 
svjetiljkama javne rasvjete, kao segmenta ra-
zvoja „pametnog grada“ na području sportske 
zone u Kastvu, kao i odvajanje opreme sustava 
javne rasvjete od opreme HEP ODS-a, čime 
se podiže ukupna efikasnost održavanja susta-
va javne rasvjete. Izvođač radova bila je tvrtka 
Domeni, d.o.o iz Matulja, a nadzor je obav-
ljala tvrtka Elis projekt d.o,o iz Rijeke koja je 
ujedno izradila i projektnu dokumentaciju. 
Sredstva za ovu investiciju osigurana su putem 
kredita Hrvatske banke za obnovu i razvoj. U 
planu je i proširenje javne rasvjete na nekoli-
ko lokacija za što je osigurano dodatnih 200 
tisuća kuna. 

Jedna od kapitalnih investicija je i izgrad-
nja novog groblja u Žegotima, vrijedna oko 
6,7 milijuna kuna. Izgrađena je mrtvačnica i 

PROLJEĆE SU OBILJEŽILI BROJNI RADOVI, NASTAVAK KAPITALNIH INVESTICIJA I RJEŠAVANJE KOMUNALNIH PRIORITETA

Završena modernizacija i energetska obnova javne rasvjete

Ono što je posebno razveselilo gra-
đane su nove špine. Jedna je postav-
ljena iza Crekvine na ulazu u šumu, a 
ostale na dječjem igralištu i igralištu za 
pse. Nakon zime, u pogonu su i e-bici-
kle koje su rekreativci odlično prihva-
tili i bile su u stalnom pogonu prošlog 
ljeta i jeseni, pa će Grad Kastav za ovu 
sezonu nabaviti i još jednu dodatnu 
električnu brdsku biciklu.

Nove špine

ukopna mjesta, a u tijeku je izgradnja pristupne ceste od oko 70 metara i 
parkinga s 80-ak parkirnih mjesta, što bi trebalo biti gotovo do kraja ljeta. 
Za cijeli kompleks groblja osigurana je površina od gotovo 29.000 m2, a pr-
vom fazom obuhvaćena je površina od 5.619 m2 što predviđa izgradnju mr-
tvačnice, jednog ukopnog polja i prilazne ceste s parkiralištem i potrebnom 
infrastrukturom. Izgrađene su grobnice klasičnog ukopa i to pet grobnih re-
dova sa 71 ukopnim mjestom odvojenih stazama te blok niša s 80 ukopnih 
mjesta u tri nivoa. Ukupna vrijednost radova na mrtvačnici i ukopnim po-
ljima, uključujući i nadzor nad gradnjom iznosi 4,17 milijuna kuna. Izvođač 
ovih radova je bila tvrtka GIT – VARAŽDIN d.o.o. Varaždin, a nadzor je 

P

projekti

Na novom groblju završena je mrtvačnica i ukopna mjesta

Špina na Crekvini
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Grad je sukladno Zakonu o komunalnom gospodar-
stvu i Zakonu o cestama pristupio evidenciji i utvrđiva-
nju stvarnog stanja nerazvrstanih cesta na svom cjelo-
kupnom području, te je s time u vezi donesena Odluka 
o proglašenju komunalne infrastrukture - nerazvrstanih 
cesta na području Grada Kastva javnim dobrom u općoj 
uporabi („Službene novine Grada Kastva“ br. 1/20). 

Na području Grada evidentirane su 292 nerazvrsta-
ne ceste ukupne dužine 54.555 metara.

Nerazvrstane ceste utvrđene su po mjesnim odbo-
rima te iznose:  
BRNČIĆI (oznaka BR) – 53 ceste ukupne dužine 11.385 m
KASTAV (oznaka KA) – 51 ceste ukupne dužine 10.632 m
REŠETARI (oznaka RE) – 50 cesta ukupne dužine 9.394 m
RUBEŠI (oznaka RU) – 78 cesta ukupne dužine 13.452 m
SPINČIĆI (oznaka SP) – 60 cesta ukupne dužine 9.691 m

Grad ima mogućnost i obvezu evidentirati komu-
nalnu infrastrukturu koja nije evidentirana u katastru 
ili nije evidentirano njezino stvarno stanje, a koja je 
izgrađena do dana stupanja na snagu Zakona o komu-
nalnim gospodarstvu, odnosno do 04. kolovoza 2018. 
godine.

Evidentiranje nerazvrstanih cesta sukladno navede-
nim zakonima omogućuje Gradu detaljno utvrđivanje 
stvarnog stanja nerazvrstanih cesta i njihovu uknjižbu 
kao javnog dobra u općoj uporabi u neotuđivom vla-
sništvu Grada Kastva.

Usklađenost statusa nekretnina koje se koriste kao 
cesta u katastru i zemljišnim knjigama sa stvarnim 
stanjem, te uređeni imovinsko pravni odnosi na nji-
ma temelj su razvoja cjelokupne infrastrukture, poput 
vodovodnih i kanalizacijskih ogranaka, širokopojasne 
telekomunikacijske infrastrukture, javne rasvjete i sl. 
Također podaci o stvarnim dimenzijama ceste i ra-
zriješeni imovinsko-pravni odnosi uvelike olakšavaju 
održavanje cesta, te planiranje njihove rekonstrukcije 
gdje je to potrebno.

S obzirom da se radi o postupku kojim se utvrđuje 
stvarno stanje nerazvrstanih cesta u istom je moguće 
utvrditi da određene površine koje su u privatnom vla-
sništvu u stvarnosti predstavljaju nerazvrstanu cestu, 
stoga je važno da se građani aktivno uključe u postu-
pak evidentiranja stvarnog stanja nerazvrstanih cesta 
kako bi u potpunosti bili upoznati sa svojim pravima. 

Kako bi osigurali transparentnost postupka, na in-
ternetskim stranicama Grada www.kastav.hr možete 
pronaći detaljnu kartu nerazvrstanih cesta te informa-
ciju da li je na cesti pokrenut postupak evidentiranja. 

Pozivaju se građani da se za sva pitanja vezana za 
evidentiranje stvarnog stanja nerazvrstanih cesta 
obrate Gradskoj upravi.

KOMUNALNA 
INFRASTRUKTURA

vršila tvrtka HERMAN PROJEKT 
d.o.o. iz Ičića dok je projektant tvrtka 
JADRANPROJEKT d.o.o. Rijeka.  
Punom parom radi se i na županij-
skoj cesti ŽC 5021 od radne zone 
Žegoti do križanja u Žegotima du-
žine 510 metara. Planira se da bi 
radovi, vrijedni 9 milijuna kuna, 
trebali završiti do listopada. Grad 
Kastav je za ovu investiciju otkupio 
1.509 m2 zemljišta za gradnju ceste 
u vrijednosti 390.000 kuna što će 
omogućiti izgradnju kolnika propi-
sanih gabarita s pješačkim nogostu-
pom po cijeloj dužini, autobusnim 
ugibalištem te riješenim sustavom 
oborinske odvodnje. Riječ je o slo-
ženom zahvatu u okviru kojeg se 
izmješta elektroničko komunikacij-
ska infrastruktura, javna rasvjeta, 
niskonaponska i srednje naponska 
elektromreža i to tako da postojeći 
sustav cijelo vrijeme izvođenja ra-
dova mora biti u funkciji. Nositelj 
ovog dijela investicije vrijedne 5,34 
milijuna kuna je Županijska uprava 
za ceste koja je osigurala 3,3 milijuna 
kuna, dok Grad Kastav sufinancira 
projekt s 1,9 milijuna kuna. Najza-
htjevniji radovi su a premještanju 
vodovoda odnosno zamjeni posto-
jećeg transportnog i gravitacijskog 
azbest cementnog cjevovoda, a koji 
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Završena modernizacija i energetska obnova javne rasvjete

Utvrđivanje stvarnog  
stanja nerazvrstanih  
cesta

su investicija Komunalnog društva VO-
DOVOD I KANALIZACIJA d.o.o. Ri-
jeka, vrijedni gotovo 3,5 milijuna kuna.  
Uz kapitalne investicije, Grad Kastav 
osluškuje i želje građana i mjesnih od-
bora tako se odrađuje i niz drugih, fi-
nancijski manjih no, ništa manje važnih 
komunalnih zahvata na cijelom područ-
ju grada s ciljem poboljšanja životnog 
standarda. Prema listi komunalnih pri-
oriteta što su je izradili sami građani 
već su se odradile sanacije nogostupa 
(Ulica Draga), uređenje pješačkih sta-
za (Rubeši), postava novih ograda na 
području (Rubeša, Spinčića), postava 
novih klupa i koševa za smeće uz obno-
vu postojećih… Zasadio se i velik broj 
stabala, te uređuju nove zelene površine 
(Rešetari, Klanci, Jurčićeva ulica). Po-
čeli su pripremni radovi i na uređenju 
pješačke staze Belići za što je osigurano 
120 tisuća kuna, a projektira se i nova 
autobusna stanica s nogostupom na 
području Mjesnog odbora Brnčići na 
lokalitetu Klesarija. Odrađen je i znatni 
dio asfaltiranja i rekonstrukcija promet-
nica i to u zoni Kostanj, na Šporovoj 
jami, Dolnjim Turkima, Jurčićima i Ru-
bešima, a za to je izdvojeno 500 tisuća 
kuna. Na području Rubeša je napravljen 
i novi pješački prijelaz na državnoj cesti, 
a kojim je znatno povećana sigurnost 
pješaka.

Novi pješački prijelaz u Rubešima

Uređenje ceste u Žegotima vrijedno 9 milijuna kuna

Novi pješački prijelaz u Rubešima
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Šezdeset tisuća kuna u jed-
nom danu. Iznos koji zvuči 
kao plaća nekog vrhunskog 
nogometaša u „ligama peti-
ce“ ili visoki „ceh“ kakvog 
nesretnog kockara, u hrvat-
skim okvirima predstavlja 

poprilično veliku broju, posebice ako su u 
pitanju dobrovoljne donacije. Ali, kada se taj 
visoki iznos razdijeli među nekoliko tisuća 
posjetitelja Kastva zadnjeg dana prošle go-
dine, rezultat te matematičke operacije jest 
dobar provod uz koju čašu kuhanog vina ili 
porciju izvrsnog gulaša od divljači, u odličnoj 
atmosferi potaknutoj pozitivnim vibracijama 
s pozornice na kojoj su zasvirali vrhunski glaz-
benici.

Tradicionalno „Zadnje polne va Kastve na 
365 metara“ i prošlu je Staru godinu učinilo 
danom za pamćenje, uz sunčano jutro u „gra-
du na brege“ i glazbeni program u kojem su su-
djelovale Kožne jakne, grupa Reaktiva te Su-
perCover Band kao pratnja skromnoj djevojci 
moćnog glasa kojoj je „za dlaku“ izmakla po-
bjeda na ovogodišnjoj Dori – Miji Negovetić.

Prostor između Fortice na kojoj se smjestila 
pozornica i Adventski park, pa sve do gradskih 
vrata ispunilo je više od dvije tisuće posjetite-
lja, koji su se rado odazvali pozivu organizato-
ra Andyja Cecha da humanitarnim druženjem 

Na zadnje polne pred koronu, 
Kastav pucao po šavovima

ZADNJE POLNE PONOVO JE BILO VELIKO FINALE ATRAKTIVNOG ADVENTA S NAJLJEPŠIM POGLEDOM, ADVENTSKOG 
PROGRAMA KOJI JE GRAD KASTAV ORGANIZIRAO DRUGU GODINU ZAREDOM

događanja

Grad pun dobre energije

Zdravica u podne – Andy Cech, Mia Negovetić i Matej Mostarac
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Na zadnje polne pred koronu, 
Kastav pucao po šavovima

ZADNJE POLNE PONOVO JE BILO VELIKO FINALE ATRAKTIVNOG ADVENTA S NAJLJEPŠIM POGLEDOM, ADVENTSKOG 
PROGRAMA KOJI JE GRAD KASTAV ORGANIZIRAO DRUGU GODINU ZAREDOM

zaključe 2019. godinu. Na štando-
vima uz rub tog uzburkalog mora 
ljudi krčkale su se vrhunske zimske 
delicije - Lovačko društvo Lisjak 
pripremilo je 300 porcija gulaša od 
divljači, a Udruga Belica oko tisuću 
litara kuhanog vina – koje je mogao 
kušati svatko tko je škrabice popu-
nio svojim doprinosom.

Kuna po kuna, ili deset po deset, 
skupilo se njih 60 tisuća koje jam-
če da će se odjeci posljednjeg dana 
prošle godine u Kastvu osjećati i 
tijekom narednih mjeseci. Naime, 

prikupljenim sredstvima udruga Nit pomogla 
je roditeljima sa statusom njegovatelja djece s 
teškoćama u razvoju, a zahvaljujući uspješnoj 
humanitarnoj akciji, olakšani su prvi mjeseci 
2020. godine za barem desetak obitelji s ka-
stavskog i riječkog područja. 

Zadnje polne ponovo je bilo veliko finale 
atraktivnog Adventa s najljepšim pogledom, 
adventskog programa koji je Grad Kastav or-
ganizirao drugu godinu zaredom. Druženja na 
prigodno ukrašenom Adventskom parku na 
Fortici trajala su dva tjedna – od sredine do 
kraja prosinca – a ove godine poseban razlog 
za zadovoljstvo imala su djeca. Mališani su se 
družili u Uredu Djeda Mraza koji je dočekan i 
ispraćen nesputanim veseljem, uživala u atrak-
tivnim instalacijama Visualia, kao i u progra-
mu u kojem su sudjelovali kao publika, ali i 
izvođači: održan je Božićni festival Dječjeg vr-
tića Vladimir Nazor, koncert osnovnoškolaca, 
kao i predstava „Vrtuljak želja“ Ri Teatra.

Usprkos problemima s vremenskim uvjeti-
ma, odnosno kišom koja je dobar dio prosi-
načkih dana učinila neprikladnim za večernje 
izlaske, Advent u Kastvu priliku za dobar pro-
vod pružio je i ljubiteljima kvalitetne glazbe. 
Tako su mogli poslušati izvrsne riječke rocke-
re iz grupe Jonathan, kastavsku „primadonu“ 
suvremene pop-rock glazbe specifičnog glasa i 
raskošnog talenta Antonelu Doko i sjajnu vo-
kalisticu Ninu Kraljić, a ljubitelje elektroničke 
glazbe obradovao je nastup još jednog Kastav-
ca, popularnog DJ-a Ivana Mastermixa. 

Kraj prošle godine u Kastvu ispunili su i 
mnogi drugi glazbeni programi, a Adventski 
park uz mjesto uživanja u dobroj glazbi te pri-
godnoj ugostiteljskoj ponudi, bio je i mjesto 
druženja i opuštanja krajem godine, u blag-
danskoj atmosferi s najljepšim pogledom. 

PROGRAM 
ADVENTA 
ZAVRŠIO JE 
TRADICIONALNIM 
HUMANITARNIM 
OKUPLJANJEM 
NA KOJEM JE 
SAKUPLJENO 60 
TISUĆA KUNA

Druženje  
s građanima
U sklopu Adventskog 
programa održano je i 
tradicionalno druženje s 
građanima na Badnjak uz 
podjelu prigodne blagdanske 
marende. Na Badnjak, stotine 
građana Kastva počastilo se s 
petstotinjak porcija bakalara 
na gulaš, bakalarom na bijelo 
i fritulama te nazdravilo uz 
crno vino u dobroj atmosferi 
potaknutoj harmonikom 
mladog Doriana Rubeše.

Živjeli!

Baka Mraz razveselila je djecu

Odlično posjećeni koncerti na Fortici
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Kastavski pust ovo leto je 
arival finit taman malo 
pre lego je „doba korone“ 
počelo, pa sad nismo više 
sigurni ši za pusno doba 
moremo reć da je najneme-
jo vreme va lete… Da malo 

parafraziran Roberta Mavara „ne znan po čen su 
druga doba va lete pametneja“, ili je morda ovo sa-
dašnjo puno nemeje. Uglavnon, se ča j nemo to da 
j’našo, pa ni ovega pusta pul nas nemotarij ni fale-
lo. Kako još ni bilo izolacije ni samoizolacije, si su 
se jako socijalizirali, tancali, munjesali i dobro se 
zabavjali – od Antonji, preko maškaranega centra 
pa se do Pepelnice. Mej ten su se jena Kastavka i 
jedan Gomičan arivali i oženit. Ši je i koliko je to 
bilo nemo, komać ćemo videt va idućeh leteh, ma 
za sada njin želimo se najboje, neka njin dečina 
jenega dana zavole maškare baren kot i oni…

Va Antonjski rog su ovo leto zapuhale malo 
mlaje generacije familije Poropat, Andre i Frano 
– pokazali su se dostojni obetljskega prezimena, 
aš ih se je, kako se i pristoji, čulo na dugo i široko. 

Pusna gradonačelnica komać je dočekala kjuč

Za maškare ste se si skupa dobro napohajali i namunjesali!

Pusni šušur va šatore

Veljka Spinčić-RajkoPiše

PUST VA KASTVE 2020. FINIL JE MALO 
PREJ KORONI, PA JE TEŠKO REĆ DA JE 
TO BILO NAJNEMEJO VREME VA LETE

događanja
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Za maškare ste se si skupa dobro napohajali i namunjesali!
Neka svet zna kad va Kastafšćine 
pošnu maškare! Ma, pre lego su 
vlast mogle prezet maškare bil je 
red predstavit si kastavski pusti, 
da se bude transparentno…

Pusni odbor Trinajstići pripejal 
je svojga Trolejkota s korjerun ka 
j’zadimela celu Forticu. Mislin da 
nikemu ki se peja z kastavskemi i 
ostalemi prispodobnemi korjera-
mi ne treba puno da razume ka je 
bila glavna tema i za kakovi je se 
problemi Trolejko bil kriv, i to kad 
još niki ni znal da će nan za va kor-
jeru trebat e-propusnice. Zna se da 
kastavski pusti vavek imaju sasma 
posebna imena, ka jasno pokažuju 
s kakovemi se je problemi ko selo 
tega leta mučilo, al s čen se je selo 
zabavjalo. Ne znamo ši to znači da 
su pusni odbori od Jurčić i od Ru-
beš pasanega leta imeli ozbiljneh 
seksualno-erotskeh problemi, al 

Mauro Staraj i La Banda

Veselo pul Spinčić

Od Antonji do Pepelnice

celo leto nisu niš drugo delali? Kako god 
bilo (imena pusti smeju pročitat samo oni 
stareji od 16 let, op. aut.) – Jepko od Jurčić 
i  Pizdolizac zvani Počeši me od Rubeš bili 
su zvezde ovoletnje Antonje.  

Ako je Reka evropska prestolnica kul-
ture, Jurčići su svecka, pa i šire, razjasnil 
je Robert Mavar i detaljno opisal kultur-
no ponašanje pul Jurčić, bonton, fina jila 
i pila, kulturne kokoše i posebno kulturni 
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Nazadnjen je na Forticu ari-
val i pust sasma pristojnega 
imena, Spinčo Merikanić, ki 
je dopratil ovoletnju pusnu 
gradonačelnicu, nevestu, vi-
cekrajicu Rečkega karnevala 
i Kastavku meseca jenara (se 
va jenoj osobe) - Sanju Pešći-
ca (ka je od pasaneh maškar 
malo i promenila ime, va Sa-
nja Pešćica- Ćućić). Grado-
načelnik Matej Mostarac pred 
ovakovun najezdun maškar 
baš i ni imel nekega izbora i 
mogal se je samo, kot i pred-
sjednica ku je malopre dopra-
til, oprostit od svoje funkcije 
(baren privremeno) i pusnoj 
gradonačelnice Sanje predat 
kjuč Kastva Grada. Podeljene 

tanci poput baleta i menueta. Kako se je blag-
dan sv. Antona od prasac nekako poklopil s kra-
jen izbori, bila je to prilika da se i „predsjednica 
Kolinda“ (Dejan Rubeša, op. aut.) još jedanputa 
oprosti od svoje funkcije i svojeh grajani. Takovu 
uglednu gošću, kako se i pristoji, do pozornice je 
dopratil gradonačelnik Matej Mostarac.

Rubeši su se ipak orijentirali na jenu malo više 
domaću štoriju i z više nego oskudno obučenemi 
maškarami (nadamo se da se niki ni prehladil) 
podsjetili na „češkaonicu“, tzv. kamaru 69, ka se 
j’okol Bele nedeji otprla na Belvedere. Bila je to 
djelatnost kratkega daha, ma je zato pusna štorija 
ku su parićali pul Rubeš bila za pamćenje… A 
pust od Rubeš zapravo, kako su nan povedeli, ni 
uopće dobil ime po toj kamare broj 69, lego po 
starejeh ženskeh ke su nekada va dome saku subo-
tu tombulu igrale. Brzo bi broji zdigale, a kad su 
broj 69 zdignule, nisu  broj rekle, lego su Pizdoli-
zac zazijale! I zato se pust, va spomen na nekadaj-
ne tombulašice tako zove.

Memorijalni 
11. Balinjerada 
spust pul Spinčić
Potle nekoliko let, pusni judi 
od Spinčić, parićali su novo, 
memorijalno 11. izdanje 
svojga nekad jako popularnega 
balinjera spusta, na staze od 
Španančota do joga pul Doma. 
Balinjera spust bil je posvećen 
Dubravkotu Dukiću Guletu, 
dragemu članu Pusnega odbora 
Spinčići kega već ni s nami. Bila 
je to prilika ne samo da se mići 
i veli zabave z ludun vožnjun 
na balinjerah, nego i da se 
reče ka beseda od ovoletnje 
spinčićeve pusne vladavine na 
čele z pusnun gradonačelnicun 
Sanjun Pešćica i američken 
povratnikon Spinčoton 
Merikanićen. Najboji su na 
kraje i nagrajeni, pa je tako 
prvo mesto osvojila maškara 
„Maja Šuput“, drugi je bil 
„Kineski očaj“ (kineski čaj, lek 
za koronu za kega se još ni 
znalo da će nan rabit), a treća 
je bila ekipa “Vojni turizam“.

15. Liburnijski 
maškarani 
malonogometni 
turnir „za Vita“
Na jubilarnom, 15. 
Liburnijskom maškaranom 
malonogometnom turniru 
u Kastvu našlo se čak 16 
seniorskih ekipa. U finalu 
su zaigrale ekipe Lovranske 
glave i Fantina – Lovranci 
su ovoga puta bili boji, pa 
im čestitamo. Istaknimo 
još da turnir uvijek ima i 
prigodnu humanitarnu akciju 
„Mladi za mlade“, koja je ove 
godine održana pod motom 
„Svi za Vita“. Prikupljena 
su značajna sredstva od 
sudionika i publike, sve za 
malog Kastavca Vita Vlaha, 
koji boluje od leukemije i 
dijabetesa.

Kastafsko-gromnički pir

Kriv je!Trolejko z Trinajstić
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su, po užance i Zlatne broskvi, 
po Fortice su zakampanali već 
tradicionalni gosti z Sloveni-
je, KUD Topolc. Sen skupa je 
zasopla Spinčićeva muzika, a 
Udruga prijateli ruž, grozja i 
vina Belica parićala je i kuha-
no vino.

Pusni judi još nisu ni na se 
prišli od Antonji, a već ih je 
drugi dan čekal ludi 11. maš-
karani rally Halubje – Libur-
nija, a večer i otvorenje Maš-
karanega centra Kastav i pusni 
tanci. Ma ča je to za maškare 
– tancat, munjesat i ne fer-
mat… Subotu za subotun za 
sun forcun sopli su Koktelsi, 
Mauro Staraj i njegova La Ban-
da, Reaktiva, Decibeli, Groo-
versi i Kožne jakne, ni falelo 
ni za pojist ni za popit, najboje 
maškare dobile su i vredne na-
gradi, a storen je i jedan veli i 
veseli maškarani pir. Kastavski 
„Zgorun klokan, zdolun blo-
kan“ parićuje se za objavu vi-
deospota – himne maškarane-
ga centra Kastav pod nazivon 
„Klokan“. Štorija gre otprilike 
tako da čovečić kemu je puna 
pipa sega parti jutro z oštarije 
Tin pul 13ić zgorun (poskaku-
juć kot klokan) i pride va sako 
mesto va Kastafšćine ko ima 
svoj pusni odbor. Neko je vre-
me blokan, ma štorija ima sre-
ćan kraj i on nazadnjen  ipak 
živ i zdrav ariva doma…

Kad smo već pul 13tić, ni-
kako ne smemo pozabit njihu 
Ribarsku feštu – užancu ka 
dura već više od dvajset let va 
organizacije Pusnega odbora 
Trinajstići. Ako ki još ne zna 
ča ribe delaju pul Trinajstić, se 
je počelo s ten da su Kastavci 
jedanputa sadili sardelice… 
Zasople su njin Kožne jakne, 
a s krajon jubilarne, 25. Zvon-
čarske smotre pul Matuj do 
Trinajstić su arivali i Frlan-
ski zvončari. Glavno da stari 
zvonci kampanaju! A kampa-
nali su i zvončari s Frlanije i 
oni od Mučić, va gosti su prišli 
i gromiški Dondolaši, a bome 
i Halubajci na Pusni pondejak. 
Ki je otel mogal je va Idičinoj 
peknjice od Sonje Vlah nava-
dit kako se delaju pusne roži-

ce za krabujosnice. Na lontošni četrtak po 
seleh su pohajale Spinčićeve maškare, a na 
Pusni pondejak maškare su po užance pobi-
rale i jaja. 

Prišla je tako i Pepelnica, a mi ćemo van 
za kraj još leh povedet kako su finili kastafski 
pusti – zapravo, kako ki – neki va ognje, a neki 
spravni za drugo leto i morda neku drugu 
ulogu. Dečina s kastafskega vrtića važgali su 
svojga Cvilidretu Mokulića. Potle puno let, 
cela je fešta storena va usken vrtićken kruge, z 
tetun Melitun Marčelja kot tužiteljicun, bra-
niteljicun tetun Patricijun Vlastelin i najboje 
fritule ke su parićale tete kuharice. 

Loše vreme malo je pokvarilo Čistu sredu 
pul Rubeš i Jurčić, ma ne previše – dva pusta 
(imena pusti opet smeju pročitat samo oni 
stareji od 16 let, op. aut.) Jepko i Pizdolizac 
finili su kako i spada, a za sun zimun, dažjon 
i snegon, pročitane su i pusne napovedi. Pul 
Rubeš advokat ni arival obranit Pizdolisca 
od ognja, aš je teret optužbe bil preveli, slo-
žili su se i pop i sudac. Se čagod je taj pust 
skrivil, od barufe va konobe, do biciklet na 
Crekvine, rekreacijskega centra i lažnega 
plovana. Ni boje pasal ni Jepko pul Jurčić, 
magari je tamo susnježica već šesno padala. 
A neki su, kako smo čuli va Jurčićeveh pu-
sneh štorijah, padali i va septičke jame, neki 
va lehe i tako, ni bilo druge lego važgat i Jep-
kota. 

I tako, kjuči grada opet su pul gradonačel-
nika Mostarca, a zad Pepelnicun prišla je i ko-
rizma, a nekako skupa s ten i korona(virus) 
– ma po oven ča smo napisali, reklo bi se da 
ste se za maškare si skupa dobro napohajali i 
namunjesali - zato sada ne brundajte, i lepo 
doma ostanite!

Zlatne broskvi
Po užance se na Antonju 
podele i Zlatne broskvi, 
nagrade za najboje, 
najsmešneje, najmunjeneje 
i već nekako naj- maškare. 
Va sklade z Pusnen statuton 
(kad već ima Zakon Grada 
Kastva z 1400. leta, normalno 
je da Kastav ima i svoj Pusni 
statut, magari malo mlaji) za 
unapređenje kastafske pusne 
ribarske gastronomije Zlatnu 
broskvu dobili su najboji 
ribari na suhen, Pusni odbor 
Trinajstići. Nagrajena je i 
lanjska pusna gradonačelnica, 
prva meštrica Pusnega odbora 
Rubeši, Barbara Tenčić.

Kastavsko-
gromiški 
maškarani pir 
Lane još nismo bili sasma 
sigurni ši je Kastavka Sanja 
Pešćica rekla DA al ĆU kad ju 
je na koleneh va kastavsken 
maškaranen šatore zaprosil 
njiji Gromičan Dino Ćućić. 
Danaska vam sto posto 
sigurno moremo reć da su 
obadva rekli i jeno i drugo. 
Najprvo, kako se i pristoji, bez 
maškare, svečano, službeno 
i (uglavnon) ozbiljno va 
kastafskoj Vijećnice, a potla 
i va maškaranen šatore, kot 
filmski par z Ratova zvijezda, 
Princeza Leia i Han Solo. I 
ni va šatore bila samo fešta i 
tanac. Se je i tu moralo bit po 
regule, pa je na pozornicu z 
mladenci  i njihovemi kumi, 
“klokani” Olegon Medicun 
i Martinun Crepulja Staraj 
prišal i “kardinal” Borna 
Šmer ki je obavil celu ženidbu, 
od početka do kraja, se do 
pusnega vjenčanega lista. Cel 
šator se je tresal od veselja 
i čestitki, a mi se, z malo 
zakašnjenja, moremo samo 
pridružit z najlepčemi žejami. 

Halubjani va grade
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Glazbeno društvo „Spinči-
ći“ ale kako Kastafci vole 
reć – „Spinčićeva muzi-
ka“ kletu će proslavit sto 
let od kad je osnovana i 

od kad stalno dela. Društvo je osnovano 
kot Pjevačko i tamburaško društvo „Spin-
čići“, s kega je 1929. zrasla limena muzika, 
a kroz povijest je imelo dramsku i folklor-
nu grupu, pjevački zbor, knjižnicu, a od 
1978. ima Internu glazbenu školu va koj se 
školuju mladi muzikanti. Čuda je judi pu-
stilo svoj senjal delajuć va Društven i okol 
Društva, neki veći, neki manji, a jedna od 
praveh „legendi“ je Branko Rubeša ki je 
već jušto 61 leto aktivan muzikant.  

Branko Rubeša, po familije Siročev, ro-
jen je 1948. leta v Reke, a prveh par dan 
živjenja provel je va skadnje, va sene z bla-
gon na spaljenoj starine pul Rubeš. Kako 
je otac Lojzić bil oficir va ondašnjoj vojske, 
životni put je celu familiju vodil širom biv-
še državi od Bistrca, Novega Mesta, Poža-
revca do Sarajeva, a kad je imel 7 let vrnuli 
su se Rubešan, na obnovljenu starinu. Po-
tle ženidbi preselil se j’ k Matujan, kade i 
danas biva. 

Gušt je bilo z Brankoton se nać na kafe 
i poćakulat, onako na „ti“, aš ipak smo se 
kvarat veka družili skupa va Muzike, a malo 
manj od toliko i delali skupa va Upravnen 

odbore Društva. Povedali smo od sega po-
malo, ma ipak najveć od Muziki, ka nan je 
obadven va srce.

SI SMO OTELI SOST 
TRUNBETU

Va Spinčićevoj muzike si već čuda let, 
povedi malo kako je počela ta vela jubav?

Da biš nekamo prišal neš te mora tamo 
privuć. Moja kunpanija, nas desetak mla-
deh od Rubeš, z Dolčića i Frlanije voleli 
smo naslišat muzikanti kako sopu o puste i 
na kakoveh veselicah, a mej njimi vavek je 
bilo najlepče čut trunbetu ku je sen gušton 
sopal Viljan (op.a. Viljam Zavidić, počasni član 
i čuda let trubač Spinčićeve muziki i razneh 
muzičkeh sastavi). On je bil va oven kraje 
onda glavni trubač i veli zabavljač. I tako 
smo šli Spinčićen, va Muziku, kako bimo 
ča navadili sost. Uglavnon smo si oteli sost 
trunbetu baš kot i Viljan.  

Ni bilo dosta instrumenti, pa smo pul 
kapelnika Josipa Doborgasija najprej va-
dili noti, puhali va bokin, vadili intonaciju 
i tako, a potle par meseci smo dobili prvi 
instrument. Morali smo zet ča su nan dali, 
pa san ja dobil „đenis“ (op.a. vrsta roga, hor-
ne). Ni nan to baš s početka šlo, dosta smo 
se natezali, zabavljali, ale i neč navadili. Od 
cele naše „Rubešove kunpanije“ na kraje 
smo ostali samo Rajko z Frlanije i ja, pa 
nas je onda novi kapelnik Nikola Žuvela 
tamo nejde 1962. leta zel va velu Muziku.

I kako ti se je to činilo kad si postal „veli“ 
muzikant“?

Kad je čovek va neken društven to je va-
vek lepo. Ni onda bilo čuda nastupi. Soplo 
se j’ po Kastafšćine za blagdani, na Miho-
ju, Belu nedeju, po sprogodeh… Zmislin 
se nastupa za Dan borca 1963. kad se j’ 
otpiral veli kameni spomenik, „Partizanu“ 
na Pekinoj griže pul Rubeš, kega su delali 
naši kastafski majstori. Jedanput na leto se 
j’ znal organizirat kakov izlet, obično ne-
kamo va Sloveniju, kot nagrada, a tu su s 
nami šle i familije da popunimo kurijeru. 

Sagde kade god 
smo bili, bilo nan 
je lepo, a mislim da 
smo znali na najboji 
način pokazat 
našu kastafsku i 
hrvatsku kulturu. 
To je privilegija 
nas Spinčićeveh 
muzikanti, govori 
Branko Rubeša

po našu

Pripejajte decu Spinčićen, aš si 
ki su odgojeni uz našu Muziku 
su bili i ostali na praven pute

ČA JE DEANU JURČIĆU POVEDEL BRANKO RUBEŠA KI JE VEĆ 
61 LETO AKTIVAN MUZIKANT SPINČIĆEVE MUZIKI

Kako san sopal pratnju, ono 
„e-sta, e-sta…“, vavek san sopal va 
zadnjeh redeh, blizu velega bub-
nja kega je onda sopal Ive Poja-
nac. Najprej san mu moral pomoć 
nosit bubanj, a kad je on prestal 
sost mane je tokalo počet tuć va 
bubanj. Potle san sopal i čineli. 
Danas na koncerteh sopen veli 
bubanj, a va paradah čineli, ke je 
ipak lagje nosit lego bubanj.

VA ŠPANJOLSKOJ  
JE BIL SPEKTAKL

Pasal si put od miće Muziki za 
lokalne veselice do pravega Pu-
hačkega orkestra. Povedi nan 
malo kako je to zgjedalo?

Za storit dobru muziku ili po 
modernu orkestar trebalo je naj-
pre nać pravi judi, a ti judi su 
morali nać šoldi, keh nan je vavek 
falilo, a onda je trebalo jako čuda 
delat. Polovicun 70-eh let prišal 
je novi kapelnik Zvonimir Baćić, 
vaje za ten i novo vodstvo, nabav-
ljeni su novi instrumenti, čuda 
mladeh prišlo je va Muziku, sto-
ren je novi Dom i to samo za Mu-
ziku. I ni bilo ča drugo lego čuda Va Plomine 1968.

Dean Jurčić
Piše
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Ča ja znan to je jedini slučaj va 
oveh prveh sto let. Oba dva sina su 
mi sopla va Muzike, jedan klarinet, 
drugi trunbetu, ale delo ih je odvoji-
lo od Muziki, kot ča da i danas čuda 
mladeh. Četrdesetak let san bil va 
upravneh odboreh Društva, kade san 
uglavnon bil zadužen za financije, pa 
san dobil i ime „ministar financija“. 
Kad nan ni bil ki vodit knjigovod-
stvo angažirali smo i moju ženu ka 
je po profesije ekonomistica, pa je i 
ona preko 30 let bila članica Društva. 
Tako da je bilo let kad je cela moja 
familija bila va Društven.

Š čen si se bavil kad nisi delal va 
Muzike, kad nisi bil muzikant?

Finil san školu za modelara, pa san 
najprej delal va „Torpede“. Potle san 
finil Višu školu za organizaciju rada, 
pa san delal va Općine v Reke. Penzi-
ju san dočekal 2013. leta va GP Krke. 
Danas san sretan penzioner, ki dela 
okol kuće vrtići i zidići, a imamo i 
neš vrta pa i okol tega bacelan. Ale, 
ipak Muzika je moja jubav, pa san 
skupil fanj materijala – dokumenti, 
slik, filmići, se to posložili i obradil 
va moderneh tehnologijah. Muzika 
i društvo pul Spinčić drže me skroz 
se te leta!

Kletu Društvo slavi veli jubilej – 
celi vek velega kulturnega dela pul 
Spinčić. Kakovi su plani i žeje?

Čuda je plani, a ja bin sakako vo-
lel da storimo jenu velu monografi-
ju Društva da š njun zahvalimo sen 
onen ki su živeli i delali za Muziku. 
Osim slavljeničkega kastafskega kon-
certa, volel bin da storimo i jedan ta-
kov va matujsken amfiteatre. Više od 
pol muzikanti nas je z matujske Op-
ćini, a nekako kot da nas ne štimaju 
tamo koliko bin ja otel. 

Već san jedan i pol radni vek ak-
tivan va Muzike, ale tu penziju još 
nisan zaslužil. Volel bin još ko leto 
sost, dokle god moren ili pak dok me 
se mladi ne štufaju! Dal bin jenu pre-
poruku današnjen mladen roditeljon, 
neka decu pripejaju Spinčićen, vadit 
se sost, aš si oni mladi ki su odgojeni 
uz našu Muziku su bili i ostali na pra-
ven pute!

Brzo j’ proletelo vreme ćakulajuć z 
Brankoton Rubešun. Ni nan ovo prvi 
put da smo skupa povedali. Lepo je 
zmislet se pasanega vremena, a vavek 
se od njega čuje i neč novega i intere-
santnega. Neka još čuda let dura vela 
jubav Brankota i Spinčićeve muziki! 

Volel bin da storimo 
jenu velu monografiju 
Društva da š njun 
zahvalimo sen onen ki su 
živeli i delali za Muziku

vježbat na probah i ča više nastupat. Počeli 
smo sost veli koncertni nastupi, čega prej ni 
bilo. I tako je va 5-6 let nastal veli orkestar 
„Spinčićeve muziki“ s ken nas ni bilo sran 
poć nikamo po svete. Vavek se zmislin 1979. 
leta, a verujen i si muzikanti ki su onda sopli. 
Onda smo prvi put zasopli na Smotre glazbi 
Istre va Roče, i od onda smo sako leto pri-
sutni. Ali najvažneje je to da smo prvi put 
šli van granic ondašnje Jugoslavije, gostovali 
smo va Košicah, va ondašnjoj Čehoslovač-
koj. Veli je bil onda entuzijazam, čuda smo 
i naporno vježbali na provah, i komać smo 
čekali da krenemo…  Pametin se ur i ur če-
kanja i pregledevanja na mađarskoj i češkoj 
granice, ale kad smo tamo prišli osjećali smo 
se kot „Merikani“. A kako smo tek bili pono-
sni i veliki kad smo sopli koncert. A druga su 
to bila vremena!

Puno je bilo gostovanji i nastupi po domo-
vine i po Evrope. Sako gostovanje je drugači-
je, neko više, neko manje ostane va misleh… 

Ka biš gostovanja istaknul?
Najboje i najveće gostovanje za 

me je bilo va Beče 2001. leta, na 
velen austrijsken festivale muzik. 
Bilo je preko trejset muzik, a mi 
smo nastupali kot gosti ureda pre-
cednika državi. Tako veli nastupi i 
tako lepo gostoprimstvo mislel san 
da nikad neću doživet. Pijažalo mi 
se j’ i gostovanje na „Proljetnen 
festivale“ va čast Sv. Magdaleni 
va grade Castellón de la Plana, va 
Španjolskoj 2012. leta. To je bil 
pravi spektakl! Sopli smo i koncer-
ti i paradi skupa z mažoretkinjami. 
Na velen završnen defileje sopli 
smo kroz dugi špalir vesele publiki, 
ka nas je bodrila, pozdravljala i uži-
vala skupa s nami. Bit del te va isto 
vreme i veličanstvene i  lude pri-
redbi, a uz put obać Monaco, Nicu, 
Barcelonu, Valenciju…, kako to 
moren pozabit? Ale, sagde kade 
god smo bili, bilo nan je lepo, a mi-
slim da smo znali na najboji način 
pokazat našu kastafsku i hrvatsku 
kulturu. To je privilegija nas Spin-
čićeveh muzikanti!

CELA FAMILIJA SE J’ 
VRTELA OKOL MUZIKI

Fanj si tega pasal z „Spinčićevun 
muzikun“, dobil si i Nagradu Grada 
Kastva 2004. leta. Povedi nan malo 
kako je danas va Muzike?

Danas je manje muzikanti, negde 
okol 35, pa je manje nastupi, naročito 
inozemneh gostovanji aš je teško sku-
pit potreban broj judi da greš na više 
dan nekamo sost. Pametin se Novo-
letnega koncerta 2005. leta, kad nas 
je va Dome na Šporovoj jame soplo 
jušto 59 muzikanti. Danas Muziku 
vodi mlada garnitura, rekal bin na 
moderan način, preko mobitela, vibe-
ra, fejsa, e-maila…, a mane je nekako 
lepče bilo kad smo se više skupa na-
hajali, družili i kroz ćakulu čuda puti 
fanj stvari rešili. Ale, kako se ono reče 
- sako vreme svoje nosi! 

Moran reć da su nan danas nastu-
pi, naročito oni koncertni morda 
boji i atraktivneji ča se sopnjadi tiče, 
lego nekad. Imamo dobri nastupi, a 
vela je to zasluga našega današnjega 
kapelnika Darkota Čargonje, ki do-
bro zna delat svoje delo.

Bilo je više slučaji da je z iste fami-
lije više člani bilo va Muzike, ale da-
nas već malo njih zna da je jeno vre-
me cela tvoja familija bila va Muzike?

Branko Rubeša 
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Povijest grada Kastva, 
duga tisućama godina, 
pamti nekoliko važnih 
datuma. Možda i naj-
važniji među njima je 
objava Kastavskog sta-
tuta davne 1400. godi-
ne, što znači da se ove 

godine „puni“ okruglih 620 godina ovog 
značajnog dokumenta koji je detaljno pri-
kazao svakodnevicu Kastavštine u posljed-
njim stoljećima srednjeg vijeka. Popisuju-
ći običajno pravo i uzance koji su na snazi 
bili i ranije, Kastavski statut predstavlja ne 
samo važni pravni dokument, već i potvr-
du o statusu samog grada početkom 15. 
stoljeća, a pruža i detaljan uvid u klasne i 
društvene odnose tog vremena.  

Druga važna obljetnica koju se ove go-
dine obilježava jest 250 godina organizi-

naravno, bilo je ono nakon Prvog svjetskog 
rata, kada je Kastavština bila razdijeljena 
između Italije i Jugoslavije, a granične žice 
razdvojile su ne samo zemlju i vinograde, 
već i obitelji, prijatelje, sudbine dotad nera-
skidivo povezane. Od nekadašnjih sugrađa-
na, granice su napravile „strance“, žitelje ra-
zličitih država. A iako posljedice nisu uvijek 
toliko dramatične kao ove u prvoj polovici 
20. stoljeća, promjene granica tijekom čita-
ve povijesti ostavljale su značajne biljege na 
području Kastavštine.  

PRAPOVIJEST I RIMSKO 
CARSTVO 

Duga povijest tog prostora traje od naj-
ranijih dana ljudskih civilizacija, sasvim 
sigurno više od tri tisuće godina, jer arhe-
ološki dokazi potvrđuju da je Kastavština 
bila naseljena još krajem drugog tisućljeća 

Kastav obilježava
620. obljetnicu 
statuta i 250 godina
organiziranog školstva

BOGATA PROŠLOST 
KASTVA, TEMELJ 
KOJI I DANAS 
OBILJEŽAVA 
SLOBODARSKU 
ATMOSFERU I 
PONOSNU TRADICIJU 
„GRADA NA BREGE

ranog školstva u Kastvu, jer davne 
1770. godine počela je raditi Prva 
pučka učiona na ovome području, 
koja je postavila temelje za kasnije 
širenje obrazovanja, ali i narodni 
preporod koji je predvodio po-
znati Kastavski trolist – Vjekoslav 
Spinčić, Matko Mandić i Matko 
Laginja u stoljeću nakon školskih 
početaka u Kastvu. 

Ove dvije obljetnice, kao i boga-
ta prošlost Kastva, temelji su koji 
i danas obilježavaju slobodarsku 
atmosferu i ponosnu tradiciju 
„grada na brege.  

Najveće traume i najdublje tra-
gedije u kolektivnoj memoriji gra-
da kroz povijest su ostvarivale gra-
nice, posebice kada su bile „tvrde“ 
i neprobojne. Najteže razdoblje, 

da se ne 
pozabi
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prije naše ere. Izmjenjivali su se stanovnici, 
od Japoda preko Rimljana, Ostrogota, Grka 
i Langobarda, sve do Hrvata koji su stigli u 
7. stoljeću. - Grad Kastav jedna je od naj-
starijih upravno-administrativnih jedinica 
Primorsko-goranske županije, ali i Repu-
blike Hrvatske. U gotovo neprekinutom 
povijesnom kontinuitetu ta upravno-terito-
rijalna jedinica traje od sredine 12. stoljeća 
do naših dana, uz iznimku nakon Drugog 
svjetskog rata do 1993. godine. Prateći pro-
tok kastavskoga vremena prošloga, čitatelj 
će uočiti još jednu značajnu činjenicu: Ka-
stavska se općina tijekom stoljeća postupno 
smanjuje, da bi na kraju poprimila današnji 
oblik. Njezino suženo područje više ne do-
tiče obale Kvarnerskoga zaljeva, a na neka-
dašnjem području Kastavske općine niklo 
je nekoliko novih upravno-administrativ-
nih jedinica, naveo je mr. sc. Darinko Mu-
nić u svom povijesnom pregledu kastavske 
prošlosti, objavljenom u 10. broju Zbornika 
Kastavštine iz 2002. godine. 

Najranija kastavska uprava vezana je uz 
prapovijesnu gradinu, koja je datirana u 11. 
stoljeće prije Krista, a bila smještena najvje-
rojatnije uz Lokvinu. Iako je teško odrediti 
područje kojim je upravljala, može se pret-
postaviti kako se ono prostiralo do morske 
obale. U svakom slučaju, tijekom prvog 
tisućljeća prije nove ere, ta je utvrda često 
značila sigurnost za svoje žitelje, jer ovo je 
područje bilo „na udaru“ burnih odnosa 
Kelta i ilirskih plemena, odnosno Japoda 
i Liburna. Bitno stabilniji upravni okvir 
dobilo je pod vlašću „pedantnih“ i dobro 

organiziranih Rimljana, koji su ih 
smjestili prvo pod provinciju Ili-
rik, a kasnije Dalmaciju, u okviru 
koje je Kastavština dočekala i pad 
Zapadnog Rimskog Carstva kra-
jem 5. stoljeća naše ere. Središnja 
točka upravne jedinice Liburniae 
tarstaicensis – omeđene i danas 
djelomično očuvanim zidom ili 
claustrom – bio je Trsat (Tarsa-
tica), a Kastav je najvjerojatnije 
imao status naseljene utvrde, od-
nosno kastruma. Upravo latinska 
riječ castellum za utvrdu navodi se 
kao jedno od mogućih objašnjenja 
porijekla imena Kastva.  

DOLAZAK HRVATA 
Stoljeća nakon pada Rima doni-

jela su brojna previranja u čitavoj 
Europi, pa tako i na području Istre 
i Kvarnera. S jedne strane, Istočno 
rimsko carstvo ili Bizant pokušalo 
je zadržati kontinuitet vlasti nad 
ovim prostorom, a s druge strane 
događale su se provale barbara, 
prvenstveno Langobarda, koji su 
nakon stotinu godina ratova i bit-
ki, krajem 7. stoljeća stekli prevlast 
nad čitavim krajem. No, vrlo brzo 
nakon toga na „karti Mediterana“ 
pojavili su se „novi igrači“ – Slave-
ni. Za razliku od ratobornih Gota, 
slavenski narodi tražili su novu 
domovinu, svoje „mjesto pod sun-
cem“ te su se tako Hrvati na pod-

ručje oko Učke trajno doselili prije otprili-
ke tisuću i tristo godina. Dolaskom Hrvata 
nije završilo nemirno razdoblje na području 
Liburnije i Kastavštine, već su se nastavili 
sukobi Langobarda i Bizanta. No, „riješio“ 
ih je franački Car Karlo Veliki koji je krajem 
osmog stoljeća prvo pokorio Langobarde, a 
zatim uspostavio i trajnu vlast nad područ-
jem Istre i Kvarnera, Dalmacije i hrvatske 
unutrašnjosti. 

KASTAVSKI STATUT 
Već sredinom 12. stoljeća područje Me-

ranije, odnosno prostor od Raše do Rječi-
ne, potpalo je pod vlast tršćanskih grofova 
Devinskih. Proširivši se iz utvrde Duino 
nedaleko Trsta, uspostavili su svoju kon-
trolu nad Kvarnerskim posjedom pod koji 
je potpadalo područje Rijeke, Kastavštine,   
Veprinca, Lovrana, Mošćenica i Brseča, 
koje su pod vlašću imali sve do samog kraja 
14. stoljeća. U to vrijeme, odnosno u doku-
mentu napisanom pedesetak godina ranije, 
Kastav je spomenut kao komuna, jednako 
kao i nedaleki Veprinac, a svjetovnu vlast 
obnašao je župan. 

Devinska se loza ugasila krajem 14. stolje-
ća, a njihove posjede naslijedila je austrijska 
obitelj Walsee, s Devincima povezana obi-
teljskim vezama. Iz tog razdoblja datira i je-
dan od najvažnijih povijesnih dokumenata 
ovog područja, Kastavski statut, odnosno 
„Zakon grada Castua od letta 1400“. Prema 
zaključku povjesničara, prvih 25 kapitula 
tog dokumenta zapisano je upravo na prije-
lazu iz 14. u 15. stoljeće, iako je sam doku-

Davor Žic
Piše

(Izvor: Darinko Munić, „Kastav od najstarijih vremena do suvremenih 
dana“ – Zbornik Kastavštine X., Kastav 2002.) 
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da se ne 
pozabi

ment nadopunjivan tijekom narednih više 
od stotinu godina. Kastavski statut, koji po-
mno bilježi odnose kmetova, građana i gos-
pode, izvrstan je uvid u svakodnevicu grada 
u posljednjim stoljećima Srednjeg vijeka. 

KASTAVSKA KOMUNA 
Nesporno je da je Kastavska komuna u to 

doba obuhvaćala veliko područje, ali u po-
gledu opisa teritorija Kastavski statut vrlo 
je škrt i rijetki su lokaliteti koji se u njemu 
spominju. Puno više o tome doznaje se iz 
drugih, posrednih izvora.  

- Prema neposrednim i posrednim povi-
jesnim izvorima, veliki je teritorij Kastav-
ske komune započinjao na istoku u šumi 
Lopača u predjelu Rečine, odakle se tokom 
Rječine spuštao prema jugu do gradskih zi-
dina Rijeke. Zatim se granica kretala preko 
Drenove, Škurinja, Plasa prema Brgudima, 
a onda morskom obalom prema Preluku i 
Voloskom, koji su bili izlazne luke Kastav-
ske komune. Od Voloskog granica se kreće 
prema opatiji Sv. Jakova do današnjih Ičića, 
a zatim skreće prema sjeverozapadu te pod-
no veprinačkog kaštela u Kastavsku šumu. 
Zaobilazeći Zvoneće i zahvaćajući južni 
dio Brguda, granica se povija prema istoku. 
Prolazeći nedaleko Klane i Studene, spušta 
se sjevernim i sjeveroistočnim područjem 
Halubja i silazi kod Lopače na tok Rječine, 
zapisao je Munić.  

Čitavim prostorom upravljao je kapetan, 
koji je stanovao u kaštelu na trgu Lokvina, 
nasuprot crkvi Sv. Trojice. U jednom djelu 
te kuće i danas je smješten kastavski grado-
načelnik i gradska uprava, a u drugom djelu 
jedini kastavski hotel Kukuriku.  

Tijekom razdoblja uprave obitelji Walsee, 
od 1400. do 1465. godine, Kastav je proži-
vio ubrzan gospodarski rast te proširio svo-
je granice na puni obuhvat Kastavske gos-
poštije (kapetanije), a posljednji član ove 
obitelji oporučno je svoje posjede ostavio 
caru Fridrihu III. Tako je i Kastavska kape-
tanija došla pod vlast najmoćnije austrijske 
obitelji, Habsburgovaca.  

KASTAV POD HABSBUR-
ŠKOM DINASTIJOM 

Na lokalnoj razini, upravna podjela Ka-
stavske kapetanije pod habsburškom vla-
davinom nije se osobito promijenila, no 
ona je pripojena austrijskim pokrajinama 
i svrstana pod upravu pokrajine Kranjske. 
Sredinom 16. stoljeća utvrđena je i granica 
Kastavske općine prema svom sjeveroza-

Kastavska kapetanija podijeljena je na unu-
tarnja područja Rukavac, Volosko i Opatiju, 
odnosno Halubje, Drenovu i Škurinje. Ne-
miri su obilježili velik dio isusovačke vlada-
vine nad Kastvom, čije je posljednje godine 
obilježio najdugovječniji gradski kapetan 
Juraj Vlah. Za njegove vladavine 19. lipnja 
1770. donijeta je odluka da se u Kastvu 
otvori redovita pučka učiona u kojoj će se 
djeca učiti čitati i pisati te osposobljavati za 
daljnje više školovanje. U početku su djeca 
učitelju morala plaćati mjesečnu školarinu, 
a od 1796. djeluje kao javna škola. Prije toga 
Kastavci su se isključivo školovali individu-
alno.   Nedugo nakon smrti kapetana Vlaha, 
odnosno 1773. godine ukinut je isusovački 
red bulom pape Klimenta XIV. i Kastavska 
gospoštija ponovo je stigla pod vlast Habs-
burgovaca, odnosno Carske komore. Dese-
tak godina kasnije, nakon temeljitog popisi-
vanja prava i imovine, Kastavsku gospoštiju 
kupio je Ivan Krstitelj Thierry, a u kupopro-
dajnom ugovoru naveden je i obuhvat pod-
ručja pod upravom Kastva. 

Sedamdeset godina u posjedu Kastva bila 
je obitelj Thierry, a 1843. prodali su ga ri-
ječkom brodovlasniku i kulturnom meceni 
Ambrozu Vranyczanyju Dobrinoviću. No, 
dok se „vlasnik“ kapetanije nije mijenjao, 
promijenilo se državno ustrojstvo. Naime, 
početkom 19. stoljeća na četiri godine Ka-
stav je povezan s Istrom i pripojen Ilirskim 
provincijama pod vrhovnom vlašću francu-
skog cara Napoleona.  

DEMOKRATSKE  
PROMJENE 

Povratkom pod austrijsku vlast, promije-
nio se upravni položaj Kastva. Nekadašnje 
Ilirske provincije postale su Kraljevinom 
Ilirijom, u kojoj je Primorski gubernij obu-
hvaćao poprilično veliko područje od Trsta 
do Karlovca. Gubernij je, pak, bio podije-
ljen na pet područja, a kvarnerski je kraj pri-
pao pod Riječko okružje.  

U okviru Riječkog okružja, Kastavština 
je imala status kotara, podijeljenog na tri 
manje upravne jedinice – Kastav, Rukavac 
te Veprinac ili Opatiju. Samom Kastvu, uz 
današnja naselja, pripadali su još i dijelovi 
današnje Rijeke, kao i dobar dio područja 
koji je danas organiziran u Općinu Viškovo. 
Ubrzo je Kastav iz Riječkog okružja uvršten 
pod Istarski okrug, a Volosko i Opatija iz-
dvojeni su u zasebnu općinu.  

Demokratske promijene u Europi osjetile 
su se i u Kastvu, pa su tako i u Hrvatskoj 

padnom susjedu, kaštelu Got-
nik, koji je upravljao područjem 
od Jelšana, Muna, Žejana i Pa-
sjaka prema Rječini. No, osim 
pitanja lokalnih granica, ovo se 
područje u to vrijeme bavilo 
i dalekosežnim geostrateškim 
pitanjima. Naime, radi se o 
izuzetno osjetljivom razdoblju 
provale Turaka prema hrvatskoj 
unutrašnjosti, koji su stigli goto-
vo do „vrata Kastva“, odnosno 
sve do Klane. S druge strane, 
„vječita“ opasnost je i Venecija 
koja čitavo vrijeme pokušava 
ojačati svoj utjecaj na Kvarneru 
i u Istri, stoga se Kastav i okolno 
područje našlo na razmeđi triju 
međunarodnih sila – Austrije, 
Mletačke republike i Otoman-
skog carstva, ali i pod djelova-
njem lokalne „gerilske skupine“, 
odnosno uskočkih odreda.  

Vojne obaveze i pronevjere 
tadašnjih kastavskih glavara, u 
kombinaciji sa siromašnom gos-
podarskom podlogom, stvorili 
su nezavidnu financijsku situa-
ciju. Zbog toga su Kastav Habs-
burzi predali Kranjskoj upravi. 
Nakon nekoliko kratkotrajnih 
promjena, konačno 1630. go-
dine Kastav potpada pod vlast 
riječkih isusovaca sve do pred 
kraj 18. stoljeća.  

KASTAVSKE BUNE 
Isusovačka vlast ponovo je 

donijela nemirnu situaciju u 
gradu, jer su se Kastavci bunili 
protiv uprave riječkog rektora 
i tražili neovisnog kapetana, 
a osobito su bili nezadovoljni 
povećanjem obaveza (poreza) 
koje su morali plaćati. Najpo-
znatija buna iz tog vremena ona 
je iz sredine 17. stoljeća, kada 
je stotinjak Kastavaca bacilo u 
bunar kapetana Morellija, a po-
bunu je ugušila intervencija čak 
300 vojnika iz Rijeke. Još jedna 
značajna buna, zapisana u „po-
vijesnim knjigama“, dogodila se 
1709. godine, no bez krvavog 
raspleta. 

U to vrijeme, odnosno kra-
jem 17. i početkom 18. godina, 
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1848. ukinuti feudalni odnosi. Time je ras-
puštena i gospoštija i umjesto kapetanu, 
vlast u gradu prepuštena je izabranom na-
čelniku. Kastav postaje snažno središte na-
rodnog preporoda sa značajnim utjecajem 
na preporod u Istri. Usprkos pokušajima ru-
šenja i razjedinjavanja kastavske općine ona 
se ipak održala u svom postojećem obliku.

U popisu iz 1880. navedeno je 27 kastav-
skih županija – Brnasi, Bernčići, Blažići, 
Bregi, Breza, Hosti, Jurčići, Jurdani, Jušići, 
Kastav, Kućeli, Marčelji, Matulji, Perenići, 
Pobri, Puži, Rečina, Rubeši, Rukavac dolj-
nji, Rukavac gornji, Saršoni, Serdoči, Spin-
čići, Sroki, Trinajstići, Zamet i Zvoneća  te 
pet pridruženih općina – Brgud, Klana, Li-
sac, Škalnica i Studena. Na cijelom područ-
ju, računajući grad Kastav i dvjestotinjak 
sela i zaselaka, nalazi se 2.676 kuća u koji-
ma živi ukupno 15.995 stanovnika. Ovakav 
ustroj Kastavske općine zadržao se sve do 
kraja Prvog svjetskog rata.

TRAUMATIČNO  
20. STOLJEĆE 

Po završetku Prvog svjetskog rata i ras-
pada Austro-ugarske monarhije, novoosno-

vana slavenska država bila je 
preslaba kako bi održala svoje 
teritorijalno jedinstvo, a to je 
iskoristila Italija te nakon sto-
ljeća bezuspješnih mletačkih 
napora, uspostavila svoju vlast 
nad dobrim dijelom Istre i 
Kvarnera. Rapalskim je ugovo-
rom između Kraljevine Italije i 
Države SHS takva okupacija i 
„legalizirana“, a Rimskim ugo-
vorom iz 1924. i potvrđena. 
Rijeka je, u najvećem dijelu, 
pripojena Italiji, dok je Ka-
stavština granicom bila podi-
jeljena. Tim razgraničenjem 
Općina Kastav ostala je i bez 
pristupa morskoj obali, iako je 
vjekovima imala svoje luke u 
Preluku i Voloskom.   

Kotar Kastav postojao je ne-
što manje od dva desetljeća, a 
nakon kapitulacije Kraljevine 
Jugoslavije u travnju 1941. go-
dine Italija je okupirala čitavu 
Kastavštinu. Građani, koji su 
već bili navikli na otpor talijan-

skim pretenzijama, u velikom su se broju 
pridružili partizanskim odredima. U Dru-
gom svjetskom ratu Kastav, kao i čitavo 
ovo područje, pretrpio je brojne žrtve, a 
oslobođen je 3. svibnja 1945. godine.  

U novoj državi, ipak, Kastav nije dobio 
svoju raniju upravnu poziciju, već se prvo 
našao u sastavu Kotara Sušak, a kasnije, 
po ujedinjenju Rijeke, u okviru Kotara 
Rijeka. Tako je Kastav isprva bio u statu-
su mjesnog narodnog odbora, a od 1952. 
u statusu općine kojoj su pripadala mjesta 
Bezjaki, Brnčići, Ćikovići, Jugi, Kastav, 
Kosi, Marčelji, Marinići, Mladenići, Rube-
ši, Rubeši, Saršoni, Spinčići, Sroki, Sv. Ma-
tej, Štefani i Trinajstići. No, takav ustroj 
trajao je tek tri godine, nakon čega je Ka-
stav ušao u sustav riječke općine Zamet. S 
vremenom se ustroj donekle mijenjao, no 
Kastav je ostao pod riječkom upravom, 
sve do hrvatske neovisnosti početkom 
devedesetih i novog teritorijalnog ustroja 
1993. godine. Od tada je Kastav, prvo kao 
općina, a od 1997. godine kao grad, samo-
stalna jedinica lokalne samouprave s vla-
stitim gradonačelnikom, gradskim vijećem 
i gradskom upravom. 
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Adriana Ross i Marin Mandekić najuspješniji sportaši 2019.
Impresioniran  
Ćiro Blažević
Posebni gosti večeri 
proglašenja najuspješnijih 
sportaša bili su 
proslavljeni vaterpolist 
Samir Barač, nogometaši 
HNK Rijeka Joao Escoval 
i Momčilo Raspopović, 
ali i najslavnijih hrvatski 
trener i motivator 
Miroslav Ćiro Blažević, 
koji je biranim riječima 
govorio o kastavskom 
sportu.
- Kastavština daje 
osobito vitalne sportaše 
i čestitam vam na tomu, 
budite ponosni što 
toliko ulažete u sport, 
savjetujem roditeljima da 
ne odustaju jer će tako 
izbjeći anomalije koje 
prijete mladim ljudima, a 
impresioniran sam onim 
što sam vidio, poručio je 
Blažević.

Nagrada mi puno 
znači, ne samo 
kao priznanje za 
dosadašnje uspjehe, 
već i kao poticaj za 
daljnji rad

Adriana Ross

Doista sam 
počašćen 
priznanjem. Za 
sport kojim se 
bavim, trail utrke, 
Kastav ima gotovo 
idealne uvjete

Marin Mandekić

Miroslav Ćiro Blažević uveličao je kastavski sportski dan

Adriana Ross i Marin Mandekić

sport

Davor Žic
Piše
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Najuspješni-
ji kastavski 
sportaši u 
2019. godini 
su Adriana 
Ross, članica 
Karate kluba 
Kastav i Ma-

rin Mandekić, član Sportsko-rekreacijskog 
kluba RIKA. Mlada karatašica još nije za-
vršila srednju školu, no iza sebe ima više 
od desetljeća iskustva u ovom borilačkom 
sportu i na državnom je prvenstvu osvo-
jila 3. mjesto. Tom pojedinačnom odličju 
dodala je i ekipno zlato s hrvatskom re-

utrkama. Pobijedio je na utrci „100 milja 
Istre“, koja je dio svjetskog kupa u trailu, 
u dionici dužine 110 kilometara, a pobje-
du je odnio i na utrci „50 milja Velebita“. 
Ovu iznimno tešku utrku obilježio je i je-
dinstvenim podvigom – popravio je rekord 
staze za gotovo sat vremena.

- Jako sam zadovoljan s rezultatima koje 
sam ostvario prošle godine, u ovom spor-
tu potrebno je puno truda da bi se postigli 
takvi rezultati i na to sam ponosan. Još sam 
više zadovoljan i ponosan zbog činjenice 
da je te rezultate prepoznao i Grad Kastav 
te da sam proglašen sportašem godine u 
gradu u kojem ima puno nadarenih sporta-
ša koji su napravili velike uspjehe. Doista 
sam počašćen priznanjem. Za sport kojim 
se bavim, trail utrke, Kastav ima gotovo 
idealne uvjete. Šuma je blizu, ima puno li-
jepih stazica koje se protežu sve do Slove-
nije, povezani su i s Gorskim kotarom te to 
stvara doista jako dobru bazu za treniranje, 
kazao je Mandekić. 

Uz dvojac najuspješnijih sportaša, na-
građeni su i Dario Zorica iz Teniskog klu-
ba Kastav kao najuspješniji mladi sportaš 
te Noeli Karlović iz Karate kluba Kastav 
kao najuspješnija mlada sportašica. Mi-
ran Lipovščak proglašen je najuspješnijim 
sportskim djelatnikom, a Košarkaški klub 

Adriana Ross i Marin Mandekić najuspješniji sportaši 2019.
ZAJEDNIČKO DRUŽENJE VELIKE KASTAVSKE 
SPORTSKE OBITELJI I GOSTIJU

Cijelu našu sportsku 
priču nose ljudi koji 
daju sve od sebe, a na 
Gradu Kastvu je da im 
omogućimo čim bolje 
uvjete za rad, rekao je 
kastavski gradonačelnik

Matej Mostarac

prezentacijom na balkanskom 
prvenstvu za kadete i juniore. 
Na međnarodnim i međužu-
panijskim natjecanjima prošle 
je godine osvojila ukupno pet 
zlatnih, četiri srebrne te dvije 
brončane medalje.

- S prošlom godinom i os-
tvarenim rezultatima sam jako 
zadovoljna, bilo je puno turni-
ra i medalja. Nagrada mi puno 
znači, ne samo kao priznanje za 
dosadašnje uspjehe, već i kao 
poticaj za daljnji rad. Karate 
klub Kastav ima velik broj čla-
nova, ovaj sport doista je jako 
dobro populariziran u našem 
gradu, a uvjeti za rad su dobri, 
iako nam je ponekad dvorana 
premala s obzirom na velik broj 
članova, kazala je Ross. 

Mandekić je svoju titulu naj-
uspješnijeg kastavskog sporta-
ša zaslužio izvanrednim rezul-
tatima u „ekstremnom trčanju“, 
odnosno ultra dugačkim trail 

Nagrađeni kastavski sportaši
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Kastav – u kojem je Lipovščak trener se-
niorske ekipe - najuspješnijim sportskim 
klubom.

- Prošla godina je bila moja prva senior-
ska godina, a dogodio se taj najveći uspjeh 
seniora u povijesti kluba, osvajanje prvog 
mjesta u ligi. Nagrada je zasluga cijelog 
kluba, koji je izbacio pojedinca, mene kao 

trenera, ali svi smo je zajedno 
zaslužili. Svakako mi je drago 
da ljudi prepoznaju rezultat 
kluba i moj rad, a osobito mi je 
drago da mi je nagradu predao 
„trener svih trenera“ Miroslav 
Ćiro Blažević. Nije moglo doći 
iz boljih ruku jer je Ćiro prava 

svjetska veličina i ostat će mi ova svečanost 
i nagrada uspomena za cijeli život. Košar-
ka u kastvu ima dugu tradiciju i odlične 
rezultate iz godine u godinu, stoga privla-
či i velik broj djece koja se uključuju u rad 
kluba i dugo u njemu ostaju jer se zaljube 
u sport. Velik je odaziv kroz sve godine, a 
iskustva djece su pozitivna jer vole odlazi-
ti na turnire, upoznaju nove prijatelje, a i 
učvršćuju prijateljstva kroz sport. Otkako 
smo dobili novu dvoranu, uvjeti za rad su 
izvrsni, puno nam je pomoglo jer ne mora-
mo putovati na treninge i igrati u drugim 
dvoranama nego imamo svoj „krov nad 
glavom“ u kojem nas mogu popratiti i bo-
driti gledatelji, kazao je Lipovščak. 

Predsjednik Odbora za sport i tjelesnu 
kulturu Grada Kastva Bojan Marčić, prili-
kom govora na proglašenju najuspješnijih 
sportaša, održanom u Sportskoj dvorani 
Matija Katalinić krajem veljače, istaknuo 
je kako je protekla godina donijela brojne 
uspjehe za kastavski sport.

- Prošla, 2019. godina bila nam je još 
uspješnija od prethodne, ostvareni su neki 
značajni međunarodni uspjesi, a ekipni 
sportovi napredovali su prema višim ra-
zredima natjecanja. Posebno mi je drago 
da neki sportaši koje smo nagrađivali kao 
perspektivne u mlađim kategorijama, sada 
odnose priznanja i za najbolje spotaše Gra-
da Kastva, rekao je Marčić.

Priznanje za dugogodišnjeg sportskog 
djelatnika dobio je Feručo Škrobonja, a 
posebna priznanja zaslužili su kastavski 
sportaši koji su izvrsne rezultate ostvarili 
u klubovima izvan Grada Kastva. To su 
Nives Jelovica iz Boćarskog kluba Labin, 
Davor Jelovica iz Boćarskog kluba Vargon 
Rijeka i Domenico Dubrović iz Teniskog 
kluba Kvarner. Priznanjima su nagrađeni 
i perspektivni mladi članovi kastavskih 
sportskih kolektiva.

- Kastavska sportska dvorana je puna 
od jutarnjih termina do večernjih, to po-
kazuje da se sport u našem gradu živi po 
čitav dan. Kastav nema puno profesional-
nih sportaša, ali to je, na neki način, i naša 
prednost jer nas krasi zajedništvo, entuzi-
jazam i želja za sportskim uspjesima. Za-
ista cijelu našu sportsku priču nose ljudi 
koji daju sve od sebe, a na Gradu Kastvu 
je da im omogućimo čim bolje uvjete za 
rad, rekao je kastavski gradonačelnik Ma-
tej Mostarac, dodavši kako se ove godine 
planiraju tri sportske investicije. Najveća 
je u novi objekt u sportskoj zoni, odnosno 
natkriveno boćalište u kojem će biti pro-
stora i za druge sportske kolektive, a gradit 
će se još i sportsko igralište u Turnima te 
rekreacijski park u Trinajstićima.

Košarkaški klub Kastav

Bojan Marčić,  
predsjednik Odbora za sport

Nives i Davor Jelovica

Momčilo Raspopović uručio je priznanje 
Dariu Zorici i Noeli Karlović

Miran Lipovščak i trener svih trenera
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Mladi@inovacija održani su 2019. u Kastvu

Klub inovatora KIN Kastav 
ove godine obilježava četvrt 
stoljeća uspješnog rada. Od 
1995. godine, kada je ova 
udruga osnovana, njenih dva-
desetak članova stvorilo je na 
desetke uspješnih inovacija i 
za njih zaslužilo više od stoti-

nu nagrada i priznanja. Među tim priznanjima kao osobi-
to značajna stoje ona na velikom međunarodnom sajmu 
INOVA što se krajem svake godine održava u Zagrebu, 
a na kojemu su kastavski inovatori redovito odnosili naj-
značajnija odličja. Tako je Roberto Puž 2018. godine 
osvojio zlato, a na posljednjem izdanju ove manifestacije 
srebro za svoje izume vezane prvenstveno uz podmorje.

- Ovaj naš jubilej, 25 godina rada, planirali smo obilježiti 

održavanjem posebnog izdanja sajma 
inovacije mladih koji se na jesen svake 
godine održavao u Kastvu, Matuljima 
i Bakru, no u postojećim okolnostima 
sve je neizvjesno, pa tako i organiza-
cija ovog sajma. No, mi ne prestaje-
mo raditi i razmišljati o inovacijama, 
a ovo vrijeme u izolaciji sigurno će 
rezultirati nekim dobrim idejama i 
njihovim primjenama, kazao je pred-
sjednik udruge Martin Šarčević.

Inovacije nisu „biznis“, nego strast, 
a strast ne bira struku, stoga inženjer-
ska titula nije preduvjet za ulazak u 
svijet inovatora. Jednako kao što za 
kvalitetu inovacije nije važna njena 

komercijalizacija. - Nije važno isku-
stvo niti titula. A o komercijalizaciji 
većina nas pravih inovatora isprve 
niti ne razmišlja. Zapravo, glavna 
inspiracija za inovacije su problemi 
s kojima se susrećemo na radu, a 
inovacije predstavljaju naše rješenje 
kojim te probleme prevladavamo. 
To su neki novi alati, ili prilagod-
be postojećih načina rada, nešto 
što donosi značajan pomak u neki 
poslovni ili životni segment. Pone-
kad su to manje stvari, a ponekad 
ogromne, pa je tako najveća inova-
cija koju smo imali sustav sidrenja 
koji omogućuje ukopavanje u mor-
sko dno tako da se na obično sidro 
može sidriti plovilo teško više tona, 
objasnio je Šarčević.

Priznao je i kako svaki inovator 
ima neku svoju opsesiju, problem 
koji ga prati godinama, a za mnoge 
inovatore diljem svijeta to je – per-
petuum mobile.

- Taj stroj je oduvijek inovacija 
kojoj svi streme, ali je još do sada 
nitko nije uspio riješiti. Bilo je na 
stotine tisuća pokušaja, neki modeli 
koji „na papiru“ djeluju uspješno, 
ali u praksi ne rade. Tko zna, mož-
da rješenje stigne upravo iz Kastva, 
poručio je predsjednik kastavske 
udruge inovatora.

25 GODINA RADA OBILJEŽAVA
KASTAVSKI KLUB INOVATORA KIN

Dvadesetak članova stvorilo je na desetke uspješnih inovacija i 
za njih zaslužilo više od stotinu nagrada i priznanja

Inovacije nisu „biznis“, nego strast

AK Kastavac najbolji organizator kružnih utrka
Autoklub Kastavac dobio je nagradu  Hrvatskog auto 

i karting saveza za najbolju organizaciju kružnih utrka 
u 2019. godini, za organizaciju međunarodne kružne 
auto utrke Nagrada Hrvatske 2019. održane na Auto-
motodromu Grobnik u izuzetno teškim, kišnim uvjeti-
ma. Utrka je održana lani u srpnju, a ljubitelji oktanskih 
sportova uživali su u vožnjama 136 vozača iz 13 zemalja. 
Utrka je, uz povremena izlijetanja, prošla bez povreda 
vozača, te će se pamtiti po najvećim brojem sudionika 
u najvećem broju bodovnih međunarodnih konkuren-
cija od svih utka održanih do sada na Automotodromu 
Grobnik. Na svečanosti u zagrebačkom Hotelu Inter-
national bio je i gradonačelnik Kastva Matej Mostarac, 
a nagradu je primio tajnik Autokluba Kastavac, Dean 
Grbac.

NAGRADA HRVATSKOG AUTO I KARTING SAVEZA

AK Kastavac okuplja četrdesetak 
sudaca i trojicu vozača, a uz ovu grob-
ničku utrku suorganizira i autocross 

utrku koja se boduje za prvenstvo 
Centralno europske zone, za Prven-
stvo Slovenije i Prvenstvo Hrvatske.

udruge

Nagrada Hrvatske održana lani na grobničkoj ljepotici
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udruge

Zastava 29. izdanja KKL-a 
podignut će se u petak, 
26. lipnja, na maloj sve-
čanosti, a potom će se 
organizirati niz manjih 

kulturnih događaja na raznim lokacija-
ma u gradu

I 29. put održat će se Kastafsko kultur-
no leto, ljetni festival bez kojeg je teško 
zamisliti godinu u „gradu na brege“. Iako 
je vrlo teško prognozirati situaciju oko 
koronavirusa i epidemioloških mjera, 
Grad Kastav i Udruga Kastafsko kultur-
no leto pripremaju niz manjih, za građa-
ne besplatnih, programa koje će nositi 
domaće snage. Ako situacija dopusti, or-
ganizirat će se i manji dramski program 
s ulaznicama po popularnim cijenama, 
no naglasak 29. izdanja KKL-a bit će na 
manjim programima i izložbama na ra-
zličitim lokacijama u gradu.

Kastav i kultura se vole i jednostav-
no je nezamisliva situacija u kojoj 
nema kulturnih događanja u gradu 
stoga će naš ovogodišnji moto biti – 
Kultura usprkos svemu! Dugo smo 
bili izolirani jedni od drugih, bez svih 
onih dobrih emocija koje u nama bude 
dragi ljudi, kulturni programi, koncer-
ti, izložbe… Iako smo svjesni da živi-
mo novo normalno vrijeme, pokušat 
ćemo organizirati festival kojem na pr-
vom mjestu neće moći biti masovnost, 
već emocija. Programi će se odvijati 
na svim mjestima u gradu, od Belve-
dera, preko Fortice, Lože, Lokvine, 
Bačvarije, Žudike, Crekvine… Zahva-
ljujući Gradu Kastvu svi programi će 

OVOGODIŠNJE 29. IZDANJE KASTAFSKOG 
KULTURNOG LETA OBILJEŽIT ĆE NIZ 
MANJIH, BESPLATNIH PROGRAMA

Kultura  
usprkos 
svemu!
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stafsko kulturno leto, Helena Ninko-
vić Budimlija.

Zastava 29. izdanja KKL-a podignut 
će se u petak, 26. lipnja, na maloj sveča-
nosti i po prvi puta ispred novog prosto-
ra. Udruga je, naime, od nedavno u pro-

storu desno od gradskih vrata u kojem 
je godinama bio Turistički ured, a u nji-
hov „stari“ prostor, odmah prekoputa, 
uselio je atelje Saše Jantoleka. 

Tijekom srpnja i kolovoza odvijat će 
se koncerti, književne večeri i izložbe, 
a program će nositi uglavnom domaći 
umjetnici. Na KKL-u će se obilježiti i 
140 obljetnica rođenja i 60 godina smrti 
Ivana Matetića Ronjgova i to kroz pro-
jekt GIIPUJA (Glazba Istre i Primorja u 
jazz aranžmanu) Damjana Grbca, kroz 
izložbu koju priprema Ervin Dubrović, 
te književnu večer i koncert na kojem će 
se izvoditi djela „oca istarske ljestvice“. 

Nadamo se da ćemo uspjeti našim 
građanima uljepšati ljetne mjesece u 
našem gradu i da će nam epidemio-
loška situacija dozvoliti organizaciju 
KKL-a u ovom manjem, intimnijem 
izdanju, kaže Ninković Budimlija.

U okvirima nove situacije, organizira se i drugo 
izdanje Jerry Ricks Blues Festivala koji je prošlog 
ljeta oduševio brojnu publiku, a u Kastav doveo 
svjetsku gitarističku senzaciju Anu Popović. 
Program počinje u Mošćeničkoj Dragi 24. srpnja, 
a kastavske večeri rezervirane su za finale 
festivala 31. srpnja i 1. kolovoza. Na festivalu će 
iznimno ove godine nastupiti uglavnom domaća 
blues imena. 

Jerry Ricks Blues Festival i drugi put

biti besplatni, a ako situacija dopusti, 
organizirat ćemo i dramski program na 
Crekvini s popularnom cijenom ulazni-
ca i ograničenim brojem posjetiteljima, 
prateći savjete epidemiologa u tom tre-
nutku, ističe predsjednica Udruge Ka-



PREDSTAVNICI POLITIČKIH STRANAKA

Zasučimo rukave i okrenimo se budućnosti
Dvije teme 

dominirale su 
ovim brojem Glasa 
kastavskog – jedna 
je koronavirus, 
koja je obilježila 
proljeće u čitavom 
svijetu, ali koju, 
valja se nadati, 
ostavljamo iza 
nas. Druga je Dan 
Grada Kastva, 
svečanost koja 
je ove godine 
dodatno značajna 
zbog jubileja 
Kastavskog statuta, 
a vjerujemo 
kako će upravo 
taj dan, odnosno 
početak lipnja, 
označiti korak 
prema zdravijoj 
budućnosti u 
kojoj nećemo 
spominjati viruse 
i bolesti. Upravo 
ove dvije teme, s 
upravo ovakvim 
sentimentima 
i pogledom 
u budućnost, 
dominirale su 
i komentarima 
kastavskih 
stranaka 
zastupljenih u 
Vijeću.

Mirela Smojver (SDP)
Drage Kastavke i Kastavci, slavimo 

Dan grada Kastva! U vremenu globalne 
pandemije i ekonomske krize, još smo 
jednom u svojoj višestoljetnoj povije-
sti pokazali da se na nas može računati 
kada je najteže. Ostajali smo kod kuće, 
nesebično smo brinuli jedni o drugima, 
pomagali potrebite, učili s našim naj-
mlađima, pratili upute stručnjaka, radili 
u potpuno neobičnim uvjetima, sve u 
namjeri da zajedno pobijedimo i ovu 
životnu prepreku. Šteta je što ovogo-
dišnjom proslavom Dana grada nećemo 
moći odraziti ambicioznost i uspjehe 
koje smo ostvarili tijekom prošle godi-
ne, a pogotovo u protekla dva mjeseca. 
Međutim, iako će ova situacija zasigur-
no još neko vrijeme tražiti pozornost, 
naša dužnost je da ponovno počnemo 
razmišljati o budućnosti i da nastavimo 
graditi na temeljima svih onih dobrih 
stvari koje su nas dovele do toga da bu-
demo jedan od uspješnijih gradova u 
Hrvatskoj.

Veliki gradski projekti moraju ići da-
lje, makar sporije. Postojeće ulice mora-
ju biti čiste, a nove ulice ćemo nastaviti 
graditi. Mjere i poticaji za poduzetnike 
moraju ostati, a neke od njih treba i pro-
širiti. Kultura i sport će i dalje biti ritam 
ovoga grada, poštivajući pritom sve pro-
pisane mjere. Naši vrtići, škola, socijal-
na skrb i zdravstvena zaštita, sve naše 
javne usluge bit će jednako kvalitetne i 
dostupne. Naš proračun je stabilan, in-
frastruktura je zdrava, a ljudi žele raditi 
i stvarati. Imamo gotovo sve preduvjete 
da u ovu novu eru zakoračimo sigurno i 
bez straha. Ako bude sreće, na idući Dan 
grada Kastva ćemo se grliti i zabavljati 
kao prije, a dotad nam ne preostaje ništa 
drugo nego da si čestitamo s udaljenosti, 
zasučemo rukave i okrenemo se buduć-
nosti - sretan vam Dan grada Kastva!

David Marot (PGS)

Ove godine Dan grada Kastva ne-
ćemo moći proslaviti onako kako smo 
navikli, uz svečanu sjednicu Vijeća i do-
djelu priznanja nagrađenim građanima, 

ali to ne znači da će taj dan biti manje sve-
čan i značajan za našu zajednicu. Svakako 
ćemo se sjetiti onih koji su imali velikog 
udjela u našoj povijesti, položiti vijence i 
zapaliti svijeće na gradskom groblju i spo-
menicima, ali i odabrati laureate gradskih 
nagrada.

Kastavci su dobro i disciplinirano rea-
girali na ovu situaciju uzrokovanu koro-
navirusom, svi su se pridržavali mjera i 
zaslužuju pohvalu i Stožer Civilne zaštite i 
kastavski poduzetnici, ali i građani. Doista 
su svi zaslužili titulu Kastavca mjeseca, sve 
je odrađeno jako dobro, što se vidjelo i po 
stabilnoj epidemiološkoj situaciji u gradu. 
Virus je i dalje među nama, trebamo se i 
pridržavati postojećih mjera, kako bi što 
prije Kastav mogao zaživjeti normalnim 
životom.

PGS je bio među inicijatorima oko otva-
ranja lokalnih granica, odnosno inicijative 
da profunkcioniraju propusnice na razini 
Rijeke i Riječkog prstena, a kasnije i na 
razini cijele županije. A još jedna naša ini-
cijativa jest okretanje lokalnoj proizvodnji, 
jer ova kriza dobar je trenutak da shvatimo 
vrijednost naših OPG-ova i malih proizvo-
đača te da čim više stvaramo i kupujemo 
lokalno.

Zemir Delić  
(NS Reformisti)

Dan našeg grada ove godine obilježava-
mo u posebnim okolnostima: nakon medi-
cinski naloženog smanjenja životnih i po-
gotovo gospodarskih aktivnosti, ulazimo u 
neizvjesno razdoblje iščekivanja daljnjeg 
razvoja situacije s pandemijom, uz istovre-
meno funkcioniranje i života i privređiva-
nja na izmijenjen način.

Sigurno je da i mi u Kastvu već osjećamo 
posljedice aktualne krize, kako kao osobe i 
obitelji, tako i kao gradska zajednica.

Naći ćemo rješenja i izlaz iz krize: rje-
šenja se uvijek nađu. I prilagodit ćemo se, 
naravno, čak i ako ponovo bude i nešto 
gore, prije nego što definitivno bude bolje.

Poželjno je da rješenja budu čim racio-
nalnija i jeftinija, a prilagodba čim brža i 
bezbolnija.

Grad Kastav mora učiniti i učinit će sve 

drugo mišljenje
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Zasučimo rukave i okrenimo se budućnosti
da u svojoj domeni za svoje građane pro-
nađe najefikasnija rješenja, a isto tako da 
pomogne svim svojim građanima i gospo-
darskim subjektima u čim bržoj i bezbolni-
joj prilagodbi na nove okolnosti.

Nije vrijeme za veliku politiku, pogoto-
vo ne za sitno političarenje, već za konkret-
no djelovanje. 

Grad treba, u najvećoj mogućoj mjeri i u 
svim svojim funkcijama, normalno funkci-
onirati za građane i ne odustajati, do grani-
ca krajnjeg nastojanja, od planiranih proje-
kata, posebno onih u kojima računamo na 
europska sredstva.

I najvažnije: Grad se treba osloniti na 
svoje građane, s punim povjerenjem u naj-
razumnije postupanje svakog ponaosob. 

Na kraju, svim građankama i građanima 
Grada Kastva čestitamo Dan našega Grada 
Kastva.

Mirella Mladin (IDS)

Kastav i Kastavci, kao uostalom i čitav 
svijet, našli su se ovog proljeća u situaciji 
bez presedana, no i u ovoj krizi koja nikoga 
nije ostavila neokrznutim dobro su se snaš-
li. Građani su pokazali visoku razinu svi-
jesti, a Stožer Civilne zaštite dobro se po-
stavio i svojim pravovremenim reakcijama 
pokazao da ima kontrolu nad situacijom, 
što je sigurno doprinijelo do umirivanju 
brige kod stanovništva. Brzo je reagirao i 
Grad Kastav, koji je među prvima usvojio 
mjere za poduzetnike i građane, kojima će 
se pokušati ublažiti negativne gospodarske 
posljedice mjera za sprečavanje širenja za-
raze koronavirusom.

Ova kriza koja nas je zadesila, u velikoj 
mjeri nas je i osvijestila da se stvari mora-
ju mijenjati, a ponajviše naš odnos prema 
prirodi. Moramo se u većoj mjeri osloniti 
na našu lokalnu zajednicu, iskoristiti pred-
nosti našeg kraja i obrađivati prirodu te 
konzumirati lokalne, autohtone proizvode. 
Tijekom vremena u kojem je bilo na snazi 
ograničenje kretanja, mnogi su spoznali da 
je upravo priroda jedna od naših glavnih 
prednosti. U sljedećem razdoblju moramo 
naučiti posvetiti još i više naše pozornosti. 
Moramo se ponašati s više obzira prema 
prirodi, jer će nam ona to i vratiti.

Davorin Šimunović (HDZ)

Poštovane Kastavke i Kastavci, sretan 
vam Dan našeg grada! Nadam se u koliko 
toliko normalnijim uvjetima života i rada, 
ali nažalost s brojnim upitnicima hoće li 
sve zaista biti kao prije. Uobičajena pro-
slava Dana grada u optimističnoj atmosfe-
ri pred ljeto koje nam dolazi, ove će godi-
ne sigurno biti u sjeni svih restrikcija koje 
su učinjene i koje se tek planiraju učiniti 
uslijed smanjenja gradskog proračuna. 
Nažalost odrazit će se to i na kulturni i 
sportski život grada, a da o planiranim in-
vesticijama i ne govorimo. Vladajući su se 
bezuvjetno pouzdali u sredstva iz urbane 
aglomeracije Rijeka, a jasno nam je u ka-
kvoj je Rijeka teškoj financijskoj situaciji 
i da će tražiti još više novca za spas sebe 
i svojih komunalnih poduzeća. Kako smo 
s Rijekom uvezani i preko mjere, sada 
ćemo biti prisiljeni dijeliti njenu financij-
sku sudbinu. To smo već dobro osjetili na 
računima Čistoće d.o.o. 

Sva će daljnja planiranja biti vrlo opre-
zna, jer nitko ne može znati što nas čeka 
ove zime, ali i narednih godina. Dijelimo 
sudbinu Europe i svijeta, i prisiljeni smo 
ponašati se u skladu s njima. Optimizam 
nam se budi jer smo zahvaljujući HDZ-
ovoj Vladi među najuspješnijima u svijetu 
u borbi protiv koronavirusa, a relevantne 
svjetske procjene svrstavaju Hrvatsku 
u skupinu zemalja kojima se prognozira 
brži gospodarski oporavak. Ujedno smo 
shvatili da u svojoj kući, konobi, garaži, 
vrtu, možemo učiniti više. Pa zato nikad 
toliko obrađenih i zasađenih vrtova, ra-
skrčenih garaža, pospremljenih i napunje-
nih konoba, pokošenih livada... Navala za 
sadnicama ne posustaje, sadi se i obrađuje 
i ono što je godinama bilo zapušteno. Po-
novo smo postali svjesni koliko je važno 
imati pri ruci bar malo vlastitog povrća 
i voća. S nestrpljenjem očekujemo i po-
novno održavanje sajma Zeleni Kastav 
sa svojim visoko kvalitetnim ekološkim 
proizvodima. Ljeto dolazi, život ide dalje, 
valja nam se nadati da je najgore iza nas. 
Sa željom da nam naredni mjeseci donesu 
spokojniji život, čestitam vam još jednom 
Dan grada.

41LIPANJ 2020.



42 GLAS KASTAVSKI | List Grada Kastva

gradski info

OŠ MILAN BROZOVIĆ

Skalini Istarskog tabora 3 691 308 / 601 069

DJEČJI VRTIĆI

VLADIMIR NAZOR
Skalini Istarskog tabora 1

829 360 / 829 361

KASTAFSKE SARDELICE
Šporova jama 1a

325 719

MAVRICA, Školska ulica 6 691 427

HALUGICA, Spinčići 47 276 717

TALIJANSKA SKUPINA, 
Školska ulica 8

098/480-5852

PONEŠTRICA, Ćikovići 26/4 225 138

KOCKICA, Brestovice 34/a 224 342

GRAD KASTAV 
Zakona kastafskega 3 | www.kastav.hr |  info@kastav.hr

Centrala/Tajništvo 688 201 Primanje stranaka:
pon 8,00 - 11,00
uto 13,00 - 17,00
sri 12,00 - 15,00
čet                        -
pet 8,00 - 11,00

Fax 691 454

Porta/Informacije 688 209

Komunalni poslovi 691 453

MATIČNI URED KASTAV

Zakona kastafskega 3 691 411 svaki dan 8,30 - 14,00
odmor 11,00 - 11,30

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA KASTVA

Matka Mandića 11A
info@kastav-touristinfo.hr

691 425 pon - pet  8.00 - 20.00
sub 9.00 - 13.00

Važniji telefonski
brojevi i adrese

SAVJETOVALIŠTE ZA DJECU, MLADEŽ, BRAK I OBITELJ GRADA KASTVA

Uprava Grada Kastva,
Zakona kastafskega 3

098 980 6211 uto 17,00 - 20,00

GRADSKA ORGANIZACIJA CRVENOGA KRIŽA KASTAV

Put Vladimira Nazora 6
Zdenka Badanjak

099 210 9748

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO KASTAV

Trg sv. Lucije 2 691 377, 098 800 794
091 691 3771

UDRUGA KASTAFSKO KULTURNO LETO

Trg Matka Laginje 5
www.kkl.hr, kkl@kkl.hr

691 610 / 691 611

UDRUGA UMIROVLJENIKA I STARIJIH OSOBA

Dom Braće Milih, Rubeši 65 091/601 89 79 čet 16,00 - 18,00

KABEL KANAL (KABLOVSKA TV)

Ćikovići 58 224 448 
098 449 966

ERSTE BANKA

RUBEŠI
Rubeši 78/a

072 376 815 pon, sri, pet 8,00 - 15,00
uto, čet 12,00 - 19,00

CENTAR ZA SOCIJALNU SKRB

Centrala 499 101

Socijalni radnik  
Tomislav Mijatović

499 138

OIB 54394236461
Erste Steiermarkische bank d.d. IBAN HR82 2402006 1818000003

ZDRAVSTVENA STANICA DR. KAJETAN BLEČIĆ 
Šporova Jama 1

dr. Iva Lisica 691 571

dr. Vesna Zavidić 691 307

dr. Nataša Dančulović
Škalamera (pedijatar)

691 496

dr. Arijana Jovanović- 
Dangubić (stomatolog)

691 418

dr. Tamara Smaila 691 394

patronažne sestre 691 092

LJEKARNE

Rubeši 112 (Martina Peršić
Turato, mag. pharm.)

224 397 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,00 - 14,30

Šporova jama 7/a
(mr.ph. Vladimira Margetić)

276 164 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,30 - 15,00

POŠTA KASTAV

Trg Matka Laginje 12/a 525 819 / 525 818

JAVNI BILJEŽNIK

Vršitelj dužnosti javnog 
bilježnika
Martina Sušanj Peršić

Trg Matka Laginje 1
jb.vd.kastav@optinet.hr

691 070 

pon, sri, pet 8,30 - 12,00
uto, čet 13,00 - 17,00

ŽUPNI URED SV. JELENE

Školska ulica 2 691 001, 691 002

MUZEJSKA ZBIRKA KASTAVŠTINE

Prolaz Ivana iz Kastva 1
marko.badurina@ppmhp.hr 

(ostale dane po najavi i
dogovoru)

213 578 1. 10. - 31. 5.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri 18,00 - 20,00
1. 6. - 30. 9.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri, pet, sub, ned 17,00 - 21,00

KNJIŽNICA I ČITAONICA

Put Vladimira Nazora 3
grad.kastav.knjiznica.
kastav@ri.t-com.hr

691 049 pon, sri, pet 8,00 - 14,00
uto, čet 14,00 - 20,00
druga subota u mjesecu
 8,00 - 13,00

dnevni odmor    ujutro  11,00 -11,30
                poslijepodne 17,00 -17,30

(15.06. - 01.09.)
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Mjesni odbori grada Kastva

Komunalne službe
HEP – ELEKTROPRIMORJE – DEŽURNA SLUŽBA 0900 300 412

Opatija, Varljenska cesta 9 204 687/ 718 450 

Rijeka, Viktora Cara Emina 2 204 111/204 204

KD VODOVOD I KANALIZACIJA

Rijeka, Dolac 14 211 906 / 353 222

KD ČISTOĆA

Rijeka, Dolac 14 0800 99 99 00 / 353 409

KD AUTOTROLEJ

Rijeka, Školjić 15 311 400 / 060 151 151

ODRŽAVANJE JAVNE RASVJETE

Komunalni poslovi 691 453

UPRAVA GROBLJA

Groblje Kastav 688 222 

DIMNJAČARSKI POSLOVI

Dimnjačarstvo Valjak d.o.o. 042/731 304 / 091 430 91 95 / 091 430 91 96

ČIŠĆENJE SEPTIČKIH JAMA

Komunalno društvo
Vodovod i kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka

353 222 / 211 906

I. POLICIJSKA POSTAJA

Đure Šporera 4 335 234

DRŽAVNA UPRAVA ZA ZAŠTITU I SPAŠAVANJE

112

VETERINARSKA STANICA RIJEKA

Rijeka, Stube Marka Remsa 1 345 033 / 320 263

ŠUMARSKA SLUŽBA

Revirnik Goran Šoštarić 099/2109 012

MJESNI ODBOR KASTAV

Zakona kastafskega 3, Kastav. | e-mail: mo.kastav@kastav.hr
mob. 095 399 87 88 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-kastav

MJESNI ODBOR BRNČIĆI

Brnčići 66, Kastav. | e-mail: mo.brncici@kastav.hr
mob. 091 258 75 00 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-brn-i-i

MJESNI ODBOR REŠETARI

Štivar 13, Kastav | e-mail: mo.resetari@kastav.hr
mob. 091 222 07 93 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-re-etari
Facebook profil: Mjesni odbor Rešetari

MJESNI ODBOR SPINČIĆI

Spinčići 47, Kastav. | e-mail: mo.spincici@kastav.hr
mob. 091 441 11 87 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-spin-i-i

MJESNI ODBOR RUBEŠI

Dom Braće Milih, Rubeši 65, Kastav | e-mail: mo.rubesi@kastav.hr
mob. 098 469 622 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-rube-i
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